
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunstyrelsen 

Sammanträdesdatum 
2023-09-28 

Plats och tid Rådasjön, kommunhuset i Mölnlycke kl. 16:00-20:26, 20:31-21:25,
21:30-22:09 

Beslutande ledamöter 
Per Vorberg (M) (ordförande) 
Patrik Linde (S) (2:e vice ordförande) 
Ulla-Karin Johansson (S) 
Peter Arvidsson (SD) (kl.16:00-21:53) §§315-325, §§328-330, 
§§332-339
Gun Wågsjö (C)
Anders Halldén (L) §§315-325, §§328-330, §332, §§334-351 
Marie Strid (MP)
Håkan Eriksson (KD)
Björn Mattsson (V)
Martin Tengfjord (SP)
Ulf Dermark (KP) §§315-318, §§320-325, §§328-330, §§332-351 
ersätter Mikael Johannison (M) (vice ordförande)
Thomas Gustafsson (S)  ersätter Robert Langholz (S)
Kersti Lagergren (M) §319 ersätter Mikael Johannison (M) (vice 
ordförande), §333 ersätter Anders Halldén (L) pga jäv
Per Olov Risman (SD)  ersätter Bengt Hellgren (SD)
Robert Thorin (SD) §§340-351 ersätter Peter Arvidsson (SD)

Ej tjänstgörande ersättare 
Kersti Lagergren (M) §§315-318, §§320-325, §§328-330, §332, 
§§334-351
Berit Müllerström (S)
Roland Jonsson (MP)
Grim Pedersen (M)
Sven-Åke Hallgren (V)
Robert Thorin (SD) §§315-325, §§328-330, §§332-339 
Hengameh Mokhtari Madjd (M)
Lena Fredriksson (S)
Bengt Johansson (M)

Övriga närvarande 
Gunnar Häggström (M) (adjungerad, kommunfullmäktiges 1:e vice 
ordförande) §§315-325, §328, §330, §§332-351 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL  
Kommunstyrelsen 

Sammanträdesdatum 
2023-09-28 
 

 

Signatur justerande Utdragsbestyrkande 

    
 

Pia Alhäll (kommundirektör) 
Louise Skålberg (sektorschef för samhällsbyggnad) §§315-325, 
§328, §330, §§332-351 
Per-Arne Larsson (sektorschef för teknik och förvaltningsstöd) 
Oskar Nilsson (ekonomichef) §§315-325, §328, §330, §§332-351 
Anders Pettersson (personalchef) §§315-325, §328, §330, §§332-351 
Birgitta Flärdh (utvecklingschef) §§315-325, §328, §330, §§332-351 
Matilda Johansson (kommunsekreterare) 
Fredrik Wejrot (trafikchef) §319 
Tayman Mashid (enhetschef projekt- och driftenheten, trafik) §319 
Karin Dahl (kommunikationschef) §§315-325, §328 
Cecilia Löfgreen (seniorkonsult, Kairos future) §318 
Per Mood (säkerhetschef) §320, §329 
Nicklas Svensson (säkerhetssamordnare) §320, §329 
Maja Andersson (bygglovschef) §319 
Thomas Hammarlund (miljöchef) §319 
 
Utses att justera 
Ulla-Karin Johansson 
 

Justeringens plats och tid Kommunhuset i Mölnlycke, 2023-10-05 14:30 

 

Protokollet omfattar §§315-325, §§328-330, §§332-351 

 

 

Sekreterare _________________________________________________ 
 Matilda Johansson 
 
Ordförande _________________________________________________ 
 Per Vorberg  
 
Justerande _________________________________________________ 
 Ulla-Karin Johansson  
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 BEVIS 

Justeringen av protokollet har tillkännagivits genom anslag på 
kommunens anslagstavla 

Organ 

Sammanträdesdatum 

Datum då anslag sätts 
upp 

Förvaringsplats för 
protokollet 

Underskrift  

Kommunstyrelsen 

2023-09-28 

2023-10-06 Datum då anslag 2023-10-30 
  tas ner  

Kansli, arkiv 

 
___________________________________________________ 

Matilda Johansson 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunstyrelsen 

Sammanträdesdatum 
2023-09-28 

 
 

Signatur justerande Utdragsbestyrkande 

    

 

ÄRENDELISTA 
 

§ 315 Initiativärende om öppet sammanträde 
§ 316 Fastställande av föredragningslistan 
§ 317 Anmälan om jäv 
§ 318 Information om Kairos Futures studie "Stora flytt- och boendestudien 2023" 
§ 319 Information från förvaltningen om status för Magasinsvägen 
§ 320 Information om risk- och sårbarhetsanalys för Härryda kommun 2023-2026 
§ 321 Revidering av arvodesreglemente för kommunalt förtroendevalda 
§ 322 Revidering samt antagande av taxor för Räddningstjänstförbundet Storgöteborg 
§ 323 Revidering av förbundsordning för Tolkförmedling Väst 
§ 324 Uttag av gatukostnader inom detaljplan för del av Hindås 1:433 m.fl., bostäder på 

Bocköhalvön 
§ 325 Antagande av detaljplan för del av Hindås 1:433 m fl., Bostäder på Bocköhalvön i Hindås, 

Härryda kommun 
§ 328 Mål och inriktningar till kommunstyrelsens verksamhetsplan 
§ 329 Risk- och sårbarhetsanalys för Härryda kommun 2023-2026 
§ 330 Yttrande till Myndigheten för samhällsskydd och beredskap över förslag till strategi och 

handlingsplan för personalförsörjning av deltidsbrandmän 
§ 332 Uppdrag att upprätta detaljplan för Kullbäckstorp 2:274, bostad vid Lyckevägen 
§ 333 Uppdrag att utreda frivilligt åtagande av Mölnlycke och Pixbo vägföreningars väghållaransvar 
§ 334 Svar på medborgarförslag om en gång- och cykelväg mellan Hindås och Rya 
§ 335 Initiativärende om uppdrag att inte förlänga avtalet med Nytida runt boendet Hjorten 
§ 336 Initiativärende om införande av busskort för kommunens unga 
§ 337 Initiativärende om införande av en energidag 
§ 338 Initiativärende om markanvisning 
§ 339 Initiativärende om att säkerställa en för kommunen nödvändig markreserv 
§ 340 Initiativärende om medlemskap i Klimatkommunerna 
§ 341 Initiativärende om solcellspark 
§ 342 Initiativärende om våtmarker 
§ 343 Initiativärende om antagande av Härryda kommuns Naturvårdsplan från 2021 
§ 344 Delgivning av socialnämndens beslut i ekonomiärenden 2023 
§ 345 Delgivning av nämnden för utbildning, kultur och fritids beslut i ekonomiärenden 2023 
§ 346 Delgivningar 2023 
§ 347 Anmälan av delegationsbeslut från sektorn för utbildning, kultur och fritid 2023 
§ 348 Anmälan av delegationsbeslut från sektorn för socialtjänst 2023 
§ 349 Anmälan av delegationsbeslut från sektorn för samhällsbyggnad 2023 
§ 350 Anmälan av delegationsbeslut från sektorn för teknik och förvaltningsstöd 2023 
§ 351 Anmälan av delegationsbeslut från kommunledning och funktionerna: Utveckling, Personal, 

Ekonomi och upphandling 2023 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunstyrelsen 

Sammanträdesdatum 
2023-09-28 

 
 

Signatur justerande Utdragsbestyrkande 

    

 

§ 315 

Initiativärende om öppet sammanträde 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen avslår förslaget om att dagens sammanträde ska vara 
öppet. 
 

Sammanfattning av ärendet 
Peter Arvidsson (SD) initierar ett ärende om att dagens sammanträde ska vara öppet. 
  

Förslag till beslut på sammanträdet 
Peter Arvidsson (SD) föreslår att kommunstyrelsen beslutar att dagens sammanträde ska vara 
öppet. 
  
Per Vorberg (M) föreslår med instämmande av Patrik Linde (S) att kommunstyrelsen avslår 
Peter Arvidssons förslag. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen bifaller Per 
Vorbergs förslag. 
  
Omröstning begärs. Kommunstyrelsen godkänner följande beslutsgång: 
Ja-röst för att bifalla Per Vorbergs förslag 
Nej-röst för att bifalla Peter Arvidssons förslag 
  
Med 10 ja-röster, 2 nej-röster och 1 avstår, bifaller kommunstyrelsen Per Vorbergs förslag. 
Hur var och en röstade framgår av omröstningslista 1. 
 

Paragrafen är justerad 
--------------------- 
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VOTERINGSLISTA 
Kommunstyrelsen 

 

  

Sammanträdesdatum  
2023-09-28  

 

Voteringslista: § 315 
Ärende: Initiativärende om öppet sammanträde,   
 
Omröstningslista 1 

Ledamot Ja Nej Avstår 
Per Vorberg (M), ordförande X   
Patrik Linde (S), 2:e vice ordförande X   
Ulla-Karin Johansson (S), ledamot X   
Peter Arvidsson (SD), ledamot  X  
Gun Wågsjö (C), ledamot X   
Anders Halldén (L), ledamot X   
Marie Strid (MP), ledamot   X 
Håkan Eriksson (KD), ledamot X   
Björn Mattsson (V), ledamot X   
Martin Tengfjord (SP), ledamot X   
Ulf Dermark (KP), ersättare X   
Thomas Gustafsson (S), ersättare X   
Per Olov Risman (SD), ersättare  X  
Resultat 10 2 1 
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Sammanträdesdatum 
2023-09-28 
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§ 316 

Fastställande av föredragningslistan 
 

Beslut 
Kommunstyrelsen fastställer föredragningslistan med följande tillägg: 

 Nytt initiativärende om antagande av Härryda kommuns Naturvårdsplan från 2021, tas 
upp som ärende 28. 

  

Reservation  
Peter Arvidsson (SD) och Per Olov Risman (SD) reserverar sig mot beslutet skriftligt i bilaga 
1. 

  

Förslag till beslut på sammanträdet 
Peter Arvidsson (SD) föreslår med instämmande av Per Olov Risman (SD) att 
föredragningslistan ändras så att ärenden som utgått innan sammanträdet kvarstår på 
föredragningslistan, det gäller ärendena Information om nuläge och uppdatering i uppdraget 
"Utveckla Djupedalsområdet” och Marköverlåtelseavtal för Hulebäck 1:1011. 
  
Ordförande Per Vorberg (M) föreslår med instämmande av Patrik Linde (S) att 
föredragningslistan fastställs med tillägget att nytt initiativärende om antagande av Härryda 
kommuns Naturvårdsplan från 2021, tas upp som ärende 28, samt att kommunstyrelsen avslår 
Peter Arvidssons förslag. 
  

Ajournering 
Sammanträdet ajourneras kl. 16:17-16:34 och 16:38-16:52. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden redovisar att han kommer ställa Per Vorbergs förslag mot Peter Arvidssons 
förslag.  
  
Kommunstyrelsen godkänner redovisad beslutsgång.   
  
Per Vorbergs och Peter Arvidssons förslag 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen bifaller Per 
Vorbergs förslag. 
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Omröstning begärs. Kommunstyrelsen godkänner följande beslutsgång: 
Ja-röst för att bifalla Per Vorbergs förslag 
Nej-röst för att bifalla Peter Arvidssons förslag 
  
Med 9 ja-röster, 2 nej-röster och 2 avstår, bifaller kommunstyrelsen Per Vorbergs förslag. Hur 
var och en röstade framgår av omröstningslista 2. 
 

Paragrafen är justerad 
--------------------- 
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VOTERINGSLISTA 
Kommunstyrelsen 

 

  

Sammanträdesdatum  
2023-09-28  

 

Voteringslista: § 316 
Ärende: Fastställande av föredragningslistan,   
 
Omröstningslista 2 

Ledamot Ja Nej Avstår 
Per Vorberg (M), ordförande X   
Patrik Linde (S), 2:e vice ordförande X   
Ulla-Karin Johansson (S), ledamot X   
Peter Arvidsson (SD), ledamot  X  
Gun Wågsjö (C), ledamot X   
Anders Halldén (L), ledamot X   
Marie Strid (MP), ledamot   X 
Håkan Eriksson (KD), ledamot X   
Björn Mattsson (V), ledamot   X 
Martin Tengfjord (SP), ledamot X   
Ulf Dermark (KP), ersättare X   
Thomas Gustafsson (S), ersättare X   
Per Olov Risman (SD), ersättare  X  
Resultat 9 2 2 
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Reservation om dagordningen. 

I utsända handlingar till kommunstyrelsemötet (KS) fanns ärendet om försäljning av 
Hulebäck 1:1011 med i handlingarna för beslut. Ett kryptiskt meddelande skickades ut från 
förvaltningen inför mötet ”Ärende 13 Marköverlåtelseavtal för Hulebäck 1:1011 har utgått.”. 
Under punkten antagande av dagordning yrkade undertecknad på att det och ytterligare ett 
relaterat ärende skulle behandlas under mötet, inte att det skulle läggas till eller var 
borttaget genom det kryptiska meddelandet. Vid flera tillfällen påtalades detta men 
ignorerades. Exakta formuleringen skickades in i digitala mötessystemet. 

 

På KS 2023-08-31 var ärendet uppe för behandling. Enligt protokollet meddelade KSO 
ensidigt att ”ärendet utgår från dagens sammanträde. Förfarandet är överklagat till 
förvaltningsrätten. Enligt uppgift insåg KSO att försäljnings inte skulle gå genom om ärendet 
skulle behandlas på korrekt sätt varpå han egenmäktigt drog tillbaka ärendet. 

 

Ärendet där JM föreslås köpa kommunal mark till underpris är omgärdat av affärer med 
kommunala parkeringsplatser i dunkla gränder. Senaste och aktuellt möte visar närmast på 
parodiska islag med brist på demokratiska processer, lagar och regler vilket jag beklagar då 
det underblåser tron på demokratin för alla folkvalda. Det hänvisades under mötet till att 
regionchefen för JM ska prata med vissa personer (ej exakt citat då mötet beslutades vara 
stängt och bandupptagning inte tilläts). Ett korrekt förfarande skulle kunna vara att föreslå 
att ärendet bordläggs för att information till KS-ledamöter enligt KSO:s protokollsanteckning 
från senaste mötet alternativt att information presenterades innan ärendet behandlades för 
att styrka meningen med protokollsanteckningen. ”Ärendet dras ut från dagens 
sammanträde för att få mer information i ärendet då felaktig hantering medför en allvarlig 
risk för ekonomisk skada för Härryda kommun.”. Något styrkande av påståendet har inte 
kommit undertecknad tillhanda och senast ett liknande ärende kom upp angående p-
hustomten kom förvaltningen fram till att det inte alls skulle bli någon stor ekonomisk skada 
för kommunen. 

 

Peter Arvidsson (SD) 

Bilaga 1 till kommunstyrelsens protokoll 2023-09-28 § 316
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§ 317 

Anmälan om jäv 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen noterar informationen. 
 

Sammanfattning av ärendet 
Ulf Dermark (KP) anmäler jäv i § 319. 
Anders Halldén (L) anmäler jäv i § 333.  
 

Paragrafen är justerad 
--------------------- 

12 / 87



SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunstyrelsen 

Sammanträdesdatum 
2023-09-28 

 
 

Signatur justerande Utdragsbestyrkande 

    

 

§ 318 

Information om Kairos Futures studie "Stora flytt- och 
boendestudien 2023" 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen noterar informationen. 
 

Sammanfattning av ärendet 
Cecilia Löfgreen, seniorkonsult från Kairos Future, informerar om "Stora flytt- och 
boendestudien 2023" samt om en kommunspecifik rapport för Härryda kommun. 
 

Paragrafen är justerad 
--------------------- 
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Sammanträdesdatum 
2023-09-28 
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§ 319  Dnr 2023KS420 

Information från förvaltningen om status för Magasinsvägen  
 
Beslut 
Kommunstyrelsen noterar informationen. 
  

Jäv 
Ulf Dermark (KP) deltar inte i handläggningen eller beslut i detta ärende på grund av jäv. 
 

Sammanfattning av ärendet 
Fredrik Wejrot, verksamhetschef trafik, Tayman Mashid, enhetschef projekt- och 
driftenheten, och Thomas Hammarlund, miljöchef, informerar om status för 
Magasinsvägen bland annat utifrån ett uppdrag från kommunstyrelsen, 31 augusti 2023 § 314, 
om att förvaltningen ska informera om handlingsalternativ för att komma rätta med problem 
samt om de olika parternas ansvar. 
 

Paragrafen är justerad 
--------------------- 
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Kommunstyrelsen 

Sammanträdesdatum 
2023-09-28 
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§ 320  Dnr 2023KS166 

Information om risk- och sårbarhetsanalys för Härryda kommun 
2023-2026  
 
Beslut 
Kommunstyrelsen noterar informationen. 
 

Sammanfattning av ärendet 
Per Mood, säkerhetschef, informerar om Risk- och sårbarhetsanalys för Härryda kommun 
2023-2026. Kommunstyrelsen beslutar i ärendet under aktuellt sammanträde, 28 september 
2023 § 329. 
 

Paragrafen är justerad 
--------------------- 
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Sammanträdesdatum 
2023-09-28 

 
 

Signatur justerande Utdragsbestyrkande 

    

 

§ 321  Dnr 2023KS295 

Revidering av arvodesreglemente för kommunalt förtroendevalda  
 
Beslut 
Kommunstyrelsens förslag till beslut i kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige fastställer Arvodesreglemente för kommunalt förtroendevalda att gälla 
från och med den 1 januari 2024. 
  
Kommunfullmäktige upphäver Arvodesreglemente för kommunalt förtroendevalda fastställt 
av kommunfullmäktige den 31 mars 2022 § 47. Reglementet tillämpas dock till och med den 
31 december 2023. 
 

Sammanfattning av ärendet 
Kommunfullmäktige fastställde gällande arvodesreglemente för kommunalt förtroendevalda 
den 31 mars 2022 § 47. Därefter har förvaltningen uppmärksammat att det finns behov av att 
göra en översyn av vissa av bestämmelserna i reglementet. 
  
Förvaltningen föreslår att det görs tillägg beträffande vilka villkor som ska vara uppfyllda för 
att ersättning för förlorad arbetsinkomst ska beviljas och vilket underlag som den 
förtroendevalde ska ge in. Förslaget innehåller även tillägg avseende villkor för ersättning för 
förlorade ekonomiska förmåner i form av arbetslöshetsersättning, sjukpenning och 
föräldrapenning. Dessutom föreslås att bestämmelsen som rör ersättning för förlorad 
semesterersättning ändras på så sätt att förtroendevalda ska ha rätt till ersättning för den 
faktiska semesterersättningen som förlorats till följd av det kommunala uppdraget samt vilket 
underlag som den förtroendevalde ska ge in.  
  
Vidare föreslår förvaltningen att bestämmelsen om sammanträdesarvode ändras på så sätt att 
även ledamöter som uppbär ett årsarvode om 20 procent eller mer av riksdagsledamotsarvodet 
kan beviljas sammanträdesarvode för deltagande vid kommunstyrelsens ekonomiutskott samt 
socialnämndens och nämnden för utbildning, kultur och fritids myndighetsutskott. Enligt 
förslaget ska sådant sammanträdesarvode dock inte beviljas om den förtroendevalde får 
årsarvode för uppdrag som ordförande eller vice ordförande i det aktuella utskottet eller om 
den förtroendevalde har 100 procent eller mer av riksdagsledamotsarvodet. 
  
Därutöver föreslås att arvode till begravningsofficiant beviljas under förutsättning att den 
avlidne vid dödsfallet var folkbokförd i Härryda kommun. 
  
Övriga förslag avser ändringar av redaktionell art. 
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Beslutsunderlag 
 Tjänsteskrivelse den 15 augusti 2023 
 Förslag till arvodesreglemente för kommunalt förtroendevalda 
 Förslag till arvodesreglemente för kommunalt förtroendevalda – med kommentarer 
 Arvodesreglemente för kommunalt förtroendevalda fastställt av kommunfullmäktige 

den 31 mars 2022 § 47 
  

Förslag till beslut på sammanträdet 
Per Vorberg (M) föreslår att kommunstyrelsen, i enlighet med förvaltningens förslag, föreslår 
att kommunfullmäktige fastställer Arvodesreglemente för kommunalt förtroendevalda att gälla 
från och med den 1 januari 2024, att kommunfullmäktige upphäver Arvodesreglemente för 
kommunalt förtroendevalda fastställt av kommunfullmäktige den 31 mars 2022 § 47, samt att 
kommunfullmäktige beslutar att reglementet tillämpas dock till och med den 31 december 
2023. 
  
Peter Arvidsson (SD) föreslår att kommunstyrelsen bordlägger ärendet för att få muntlig 
presentation av förvaltningen om ärendet. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden redovisar att han kommer att ställa Peter Arvidssons förslag om bordläggning 
mot att avgöra ärendet idag. Om kommunstyrelsen beslutar att avgöra ärendet idag kommer 
ordföranden fråga om kommunstyrelsen bifaller Per Vorbergs förslag. 
  
Kommunstyrelsen godkänner redovisad beslutsgång. 
  
Bordläggning och avgöra ärendet idag 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen beslutar att 
avgöra ärendet idag. 
  
Per Vorbergs förslag 
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen bifaller Per Vorbergs förslag och finner att så sker. 
 

Paragrafen är justerad 
--------------------- 
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§ 322  Dnr 2023KS324 

Revidering samt antagande av taxor för Räddningstjänstförbundet 
Storgöteborg  
 
Beslut 
Kommunstyrelsens förslag till beslut i kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar att: 

1. anta taxa för tillsyn, med stöd av 5 kap. 4 § lagen om skydd mot olyckor, i enlighet 
med bilaga 1,  

2. anta taxa för tillsyn, med stöd av 27 § lagen om brandfarlig och explosiv vara, i 
enlighet med bilaga 2,  

3. anta taxa för tillståndsprövning, med stöd av 27 § lagen om brandfarlig och explosiv 
vara, i enlighet med bilaga 3,  

4. anta taxebestämmelser i enlighet med bilaga 4, 
5. taxorna enligt beslutspunkt 1–3 samt taxebestämmelserna enligt beslutspunkt 4 gäller 

från och med den 1 januari 2024 till och med den 31 december 2028, med den 
justering som sker enligt beslutspunkt 6, samt 

6. Räddningstjänstförbundet Storgöteborg för varje avgiftsår ska justera taxorna enligt 
beslutspunkt 1–3 enligt Sveriges kommuner och regioners (SKR) Prisindex för 
kommunal verksamhet (PKV). Vid justeringen tillämpas det PKV som SKR årligen 
publicerar i februari, i samband med cirkuläret som omfattar budgetförutsättningar och 
skatteprognos. Taxan beräknas enligt PKV för två år före det år som taxebeloppet ska 
gälla. Justeringen görs med PKV enligt det cirkulär som publiceras året före det år 
taxebeloppet ska gälla. 

 

Sammanfattning av ärendet 
Räddningstjänstförbundet Storgöteborg (RSG) utövar för medlemskommunernas räkning 
tillsyn enligt lagen (2003:778) om skydd mot olyckor, LSO, och enligt lagen (2010:1011) om 
brandfarliga och explosiva varor, LBE, samt meddelar tillstånd enligt LBE. 
Medlemskommunerna får föreskriva att avgift tas ut för denna tillsyns- och 
tillståndsverksamhet.  
  
Sedan den 1 januari 2021 får kommunen, efter lagändring i LSO, föreskriva att avgift ska 
betalas för tillsynen som helhet, och inte enbart för tillsynsbesöket. Lagändringen har föranlett 
en särskild översyn av tillsynstaxan LSO, men även tillsyns- och tillståndstaxan LBE har setts 
över. Vid framtagande av nya taxor avseende LSO och LBE har RSG använt det underlag och 
den vägledning som SKR har tagit fram. Beträffande handläggningskostnaden per timme har 
RSG nu tillämpat det ekonomiska underlag som togs fram inför det beslut om taxor som 
medlemskommunerna fattade 2020. Taxorna enligt LSO och LBE har beräknats enligt 
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självkostnadsprincipen och omfattar de delar av verksamheten där avgiftsfinansiering är 
möjlig. 
  
Av rättspraxis följer att beslut om aktuella taxor inte kan delegeras från kommun till 
kommunalförbund. Detta innebär att medlemskommunerna i RSG måste fatta beslut om de 
taxor som förbundet ska tillämpa i sin verksamhet. För att på ett likställt sätt kunna ta ut 
avgifter för hela RSG är det av yttersta vikt att samtliga nio medlemskommuner var för sig 
fattar likalydande beslut. RSG:s förbundsstyrelse överlämnar därmed till samtliga 
medlemskommuner att besluta om för hela förbundet nya, enhetliga taxor enligt LSO och 
LBE. Enligt förslaget ska samtliga taxor börja gälla den 1 januari 2024. 
  

Beslutsunderlag 
 Tjänsteskrivelse den 9 augusti 2023  
 Förbundsstyrelsens beslut, 2023-05-31 Revidering av taxor 2023 
 Tjänsteutlåtande, Revidering samt antagande av taxor för Räddningstjänstförbundet 

Storgöteborg 
 Bilaga 1, Taxatabell för tillsyn enligt LSO 2024 
 Bilaga 2, Taxatabell för tillsyn enligt LBE 2024 
 Bilaga 3, Taxatabell för tillståndsprövning enligt LBE 2024 
 Bilaga 4, Taxebestämmelser för tillsyn och tillstånd, enligt LSO och LBE 
 Redogörelse gällande taxa för tillsyn enligt LSO och LBE 
 Redogörelse gällande taxa för tillståndsprövning enligt LBE 
 Beräkningsunderlag för LBE/LSO tillsyn samt LBE tillstånd 

 

Paragrafen är justerad 
--------------------- 
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§ 323  Dnr 2023KS311 

Revidering av förbundsordning för Tolkförmedling Väst  
 
Beslut 
Kommunstyrelsens förslag till beslut i kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige fastställer reviderad förbundsordning för Tolkförmedling Väst. 
 

Sammanfattning av ärendet 
Tolkförmedling Väst är ett kommunalförbund och dess ändamål är att tillgodose 
medlemmarnas behov av språktolk genom att bedriva gemensam språktolk- och 
översättningsförmedling. Förbundet bedriver även översättningsverksamhet. Som medlem, 
tillika ägare, av förbundet köper medlemsorganisationernas verksamheter språktolktjänster av 
Tolkförmedling Väst. Förbundet grundades 2013 och Härryda kommun blev medlem den 1 
jan 2019. Förbundet består för närvarande av 43 medlemmar, VGR samt 42 kommuner i 
Västra Götalandsregionen, och ytterligare tre kommuner har framställt önskemål om att bli 
medlemmar.  
  
Direktionen för Tolkförmedling Väst har beslutat att anta en reviderad förbundsordning och 
att översända förbundsordningen till medlemskommunerna för fastställande i respektive 
medlemsfullmäktige. Förbundsordningen föreslås gälla från den 1 januari 2024.  
  
Utöver mindre redaktionella ändringar innebär den föreslagna förbundsordningen följande: 

 Bengtsfors kommun, Stenungsunds kommun och Vänersborgs kommun föreslås 
godkännas som nya medlemmar. 

 För att säkerställa att förbundet har firmatecknare i början av en ny mandatperiod 
föreslås en justering av överflödig formulering avseende direktionens beslut i frågan. 

 För att de förtroendevalda revisorerna ska kunna granska mandatperiodens sista 
årsredovisning förslås att bestämmelsen som rör revisorerna kompletteras så att det 
framgår att uppdraget är slutfört när revisorerna under det femte året efter valet har 
avslutat granskningen av det fjärde årets verksamhet och avlämnat sina 
revisionsberättelser. Det första året i varje mandatperiod inleds således med dubbla 
revisorskollegier. 

 En ny paragraf avseende beslut om återbetalning av eget kapital i samband med 
direktionens godkännande av årsredovisningen föreslås läggas till utifrån direktionens 
tidigare beslut avseende återbetalning av eget kapital. 

  
Mot ovanstående bakgrund föreslås kommunfullmäktige fastställa reviderad förbundsordning 
för Tolkförmedling Väst. 
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Beslutsunderlag 
 Tjänsteskrivelse den 17 augusti 2023 
 Förslag till reviderad förbundsordning  
 Nuvarande förbundsordning med ändringsmarkeringar 
 Protokollsutdrag, § 515 Beslut av förbundsdirektionen 
 Tjänsteutlåtande Tolkförmedling Väst 
 Protokollsutdrag, 256 § Beslut om återbetalning av eget kapital 

 

Paragrafen är justerad 
--------------------- 

21 / 87



SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunstyrelsen 

Sammanträdesdatum 
2023-09-28 

 
 

Signatur justerande Utdragsbestyrkande 

    

 

§ 324  Dnr 2013KS63 

Uttag av gatukostnader inom detaljplan för del av Hindås 1:433 
m.fl., bostäder på Bocköhalvön  
 
Beslut 
Kommunstyrelsens förslag till beslut i kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar att uttag av gatukostnader inom detaljplan för del av Hindås 
1:433, bostäder på Bocköhalvön, ska ske enligt framtagen gatukostnadsutredning. 
  

Reservation  
Peter Arvidsson (SD) och Per Olov Risman (SD) reserverar sig mot beslutet. 
 

Sammanfattning av ärendet 
Förvaltningen har upprättat gatukostnadsutredning för planområdet del av Hindås 1:433 m.fl., 
bostäder på Bocköhalvön. Utredningen har upprättats med stöd av reglerna i plan- och 
bygglagen (2010:900) BPL, samt Riktlinjer för uttag av gatukostnader, beslutade i 
kommunfullmäktige den 15 oktober 2020 § 196. 
  
Utredningen har varit tillgänglig för samråd, granskning och en andra granskning (granskning 
2), tillsammans med förslaget till detaljplan. Efter den andra granskningen, som ägde rum 
mellan den 13 juni till 8 juli 2022, har det skett mindre förändringar i antalet byggrätter i 
detaljplanen. Detta har medfört att justeringar har gjorts i gatukostnadsutredningen inför 
beslutet om antagande. Därtill har en fastighet exkluderats från fördelningsområdet sedan den 
förnyade granskningen. 
  
I gatukostnadsutredningen redovisas granskningsutlåtande från den förnyade granskningen, 
kommunens gällande praxis, fördelningsgrunder, fördelningsområde, beskrivning av 
föreslagna åtgärder på vägnätet, kostnadsuppskattning samt beräkning av andelar. Kostnader 
som fördelas enligt gatukostnadsutredningen uppgår till totalt 8,6 miljoner kronor. Med 
anledning av att föreslagen gång- och cykelväg utmed Bockövägen fram till den kommunala 
badplatsens parkering samt upprustning av området för park och badplats anses tjäna 
allmänhet och bebyggelse för ett betydligt större område än fördelningsområdet, har 
kostnader för gång- och cykelvägen exkluderats från gatukostnaderna. I stället föreslås dessa 
anläggningar finansieras av kommunen genom skattekollektivet. 
  
Kommunstyrelsen beslutade 31 augusti § 269 att återremittera ärendet till förvaltningen för att 
säkerställa att gatukostnadsutredningen och kommunens riktlinjer för gatukostnader följer 
lagstiftning och gällande praxis utifrån domar och beslut. Exempelvis när i tid får kommunen 
begära ersättning för gatukostnad. 
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Utifrån den utredning som förvaltningen har tagit fram och som biläggs denna tjänsteskrivelse 
finner förvaltningen inte skäl att ifrågasätta riktigheten i kommunens antagna riktlinjer för 
uttag av gatukostnader och gatukostnadsutredningen för Bocköhalvön. Kommunens 
framtagna gatukostnadsutredning och riktlinjer bedöms således följa gällande lagstiftning och 
rådande praxis.  
  
Under förutsättning att kommunfullmäktige antar detaljplan för del av Hindås 1:433, bostäder 
på Bocköhalvön så föreslår förvaltningen att kommunfullmäktige även beslutar om uttag av 
gatukostnader i enlighet med framtagen gatukostnadsutredning. 
  

Beslutsunderlag 
 Tjänsteskrivelse 13 september 2023 
 Gatukostnadsutredning tillhörande detaljplan del av Hindås 1:433 m.fl. bostäder på 

Bocköhalvön i Hindås, Härryda kommun 
 Utredning avseende rätt att ta ut gatukostnadsersättning 
 Kommunstyrelsens beslut den 31 augusti § 269 

  

Förslag till beslut på sammanträdet 
Per Vorberg (M) föreslår att kommunstyrelsen, i enlighet med förvaltningens förslag, föreslår 
att kommunfullmäktige beslutar att uttag av gatukostnader inom detaljplan för del av Hindås 
1:433, bostäder på Bocköhalvön, ska ske enligt framtagen gatukostnadsutredning. 
  
Peter Arvidsson (SD) föreslår att kommunstyrelsen avslår Per Vorbergs förslag. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden redovisar att han kommer ställa Per Vorbergs förslag mot Peter Arvidssons 
förslag. 
  
Kommunstyrelsen godkänner redovisad beslutsgång. 
  
Per Vorbergs och Peter Arvidssons förslag 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen bifaller Per 
Vorbergs förslag. 
  
Omröstning begärs. Kommunstyrelsen godkänner följande beslutsgång: 
Ja-röst för att bifalla Per Vorbergs förslag 
Nej-röst för att bifalla Peter Arvidssons förslag 
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Med 11 ja-röster och 2 nej-röster bifaller kommunstyrelsen Per Vorbergs förslag. Hur var och 
en röstade framgår av omröstningslista 3. 
 

Paragrafen är justerad 
--------------------- 
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Voteringslista: § 324 
Ärende: Uttag av gatukostnader inom detaljplan för del av Hindås 1:433 m.fl., bostäder på 
Bocköhalvön,  2013KS63 
 
Omröstningslista 3 

Ledamot Ja Nej Avstår 
Per Vorberg (M), ordförande X   
Patrik Linde (S), 2:e vice ordförande X   
Ulla-Karin Johansson (S), ledamot X   
Peter Arvidsson (SD), ledamot  X  
Gun Wågsjö (C), ledamot X   
Anders Halldén (L), ledamot X   
Marie Strid (MP), ledamot X   
Håkan Eriksson (KD), ledamot X   
Björn Mattsson (V), ledamot X   
Martin Tengfjord (SP), ledamot X   
Ulf Dermark (KP), ersättare X   
Thomas Gustafsson (S), ersättare X   
Per Olov Risman (SD), ersättare  X  
Resultat 11 2 0 
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§ 325  Dnr 2013KS63 

Antagande av detaljplan för del av Hindås 1:433 m fl., Bostäder på 
Bocköhalvön i Hindås, Härryda kommun  
 
Beslut 
Kommunstyrelsens förslag till beslut i kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige antar detaljplan för del av Hindås 1:433 m.fl., Bostäder på Bocköhalvön 
i Hindås, Härryda kommun. 
  

Reservation  
Peter Arvidsson (SD) och Per Olov Risman (SD) reserverar sig mot beslutet. 
  

Protokollsanteckning 
Marie Strid (MP), Patrik Linde (S), Ulla-Karin Johansson (S), Thomas Gustafsson (S) och 
Björn Mattsson (V) lämnar en protokollsanteckning i bilaga 2. Ordförande medger att 
den antecknas till protokollet. 
 

Sammanfattning av ärendet 
Detaljplanen möjliggör byggnation av ca 80 bostäder fördelade på olika bostadstyper och 
upplåtelseformer i upp till två våningar, med hänsyn till områdets natur- och kulturvärden. 
Detaljplanen möjliggör även utbyggnad av och anslutning till kommunalt vatten och avlopp, 
ombyggnation av befintliga vägar samt anläggande av nya lokalgator inom kvartersmark. 
Dessutom inkluderar planen ombyggnad av korsningen Västra Nedsjövägen-Boråsvägen samt 
delar av Bockövägen, Västra Nedsjövägen, Ringvägen och Graneliden. 
  
Detaljplanen bedöms generera ett positivt exploateringsnetto för kommunen om ca 5 miljoner 
kronor. 
  
Den föreslagna utvecklingen enligt detaljplanen bedöms förenlig med intentionerna med 
gällande översiktsplan, ÖP 2012. Planerad markanvändning innebär ingen konflikt med 
riksintressen eller andra allmänna intressen och bedöms inte medföra att någon 
miljökvalitetsnorm överskrids. Föreslagen användning stämmer överens med bestämmelserna 
i 3:e och 5:e kapitlet av miljöbalken. 
  

Beslutsunderlag 
 Tjänsteskrivelse 21 juni 2023 
 Planbeskrivning, antagandehandling daterad augusti 2023 
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 Plankarta, antagandehandling daterad augusti 2023 
 Illustrationskarta, antagandehandling daterad augusti 2023 
 Utlåtande granskning 2, antagandehandling daterad augusti 2023 
 Utlåtande granskning 1, daterad juni 2022 
 Samrådsredogörelse, daterad september 2016 

  

Förslag till beslut på sammanträdet 
Per Vorberg (M) föreslår att kommunstyrelsen, i enlighet med förvaltningens förslag, föreslår 
att kommunfullmäktige antar detaljplan för del av Hindås 1:433 m.fl., Bostäder på 
Bocköhalvön i Hindås, Härryda kommun. 
  
Peter Arvidsson (SD) föreslår att kommunstyrelsen avslår Per Vorbergs förslag. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden redovisar att han kommer ställa Per Vorbergs förslag mot Peter Arvidssons 
förslag. 
  
Kommunstyrelsen godkänner redovisad beslutsgång. 
  
Per Vorbergs och Peter Arvidssons förslag 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen bifaller Per 
Vorbergs förslag. 
  
Omröstning begärs. Kommunstyrelsen godkänner följande beslutsgång: 
Ja-röst för att bifalla Per Vorbergs förslag 
Nej-röst för att bifalla Peter Arvidssons förslag 
  
Med 11 ja-röster och 2 nej-röster bifaller kommunstyrelsen Per Vorbergs förslag. Hur var och 
en röstade framgår av omröstningslista 4. 
 

Paragrafen är justerad 
--------------------- 
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Voteringslista: § 325 
Ärende: Antagande av detaljplan för del av Hindås 1:433 m fl., Bostäder på Bocköhalvön i 
Hindås, Härryda kommun,  2013KS63 
 
Omröstningslista 4 

Ledamot Ja Nej Avstår 
Per Vorberg (M), ordförande X   
Patrik Linde (S), 2:e vice ordförande X   
Ulla-Karin Johansson (S), ledamot X   
Peter Arvidsson (SD), ledamot  X  
Gun Wågsjö (C), ledamot X   
Anders Halldén (L), ledamot X   
Marie Strid (MP), ledamot X   
Håkan Eriksson (KD), ledamot X   
Björn Mattsson (V), ledamot X   
Martin Tengfjord (SP), ledamot X   
Ulf Dermark (KP), ersättare X   
Thomas Gustafsson (S), ersättare X   
Per Olov Risman (SD), ersättare  X  
Resultat 11 2 0 
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Protokollsanteckning, Detaljplan Bocköhalvön.  
 

Vi ser att det i denna planprocess har varit många turer fram och tillbaka. Vi konstaterar också att 
dialogen med de boende i närheten skulle kunna gjorts bättre. Detta är något som förvaltningen 
borde anamma i framtiden.    

 

För Röd-Grön samverkan: 
 
Marie Strid 

Bilaga 2 till kommunstyrelsens protokoll 2023-09-28 § 325
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§ 328  Dnr 2023KS53 

Mål och inriktningar till kommunstyrelsens verksamhetsplan  
 
Beslut 
Kommunstyrelsen uppdrar till förvaltningen att utarbeta förslag till verksamhetsplan och 
detaljbudget för 2024 samt perioden 2025-2026 (-2028) utifrån Kommunstyrelsens mål och 
inriktningar till verksamhetsplan 2024 från Moderaterna, Liberalerna, Centerpartiet, 
Kristdemokraterna, Sportpartiet och Kommunpartiet, samt utifrån övergripande inriktning och 
mål fastställda av kommunfullmäktige 15 juni 2023 § 104. 
  

Avstår från att delta 
Patrik Linde (S), Ulla-Karin Johansson (S), Thomas Gustafsson (S), Marie Strid (MP), Björn 
Mattsson (V), Peter Arvidsson (SD) och Per Olov Risman (SD) avstår från att delta i beslutet. 
  

Protokollsanteckning 
Patrik Linde (S), Ulla-Karin Johansson (S), Thomas Gustafsson (S), Marie Strid (MP) och 
Björn Mattsson (V) lämnar en protokollsanteckning i bilaga 3. Ordförande medger att den 
antecknas till protokollet. 
 

Sammanfattning av ärendet 
Kommunstyrelsens mål och inriktningar till verksamhetsplan 2024 utarbetas årligen av 
partierna och beslutas av kommunstyrelsen. Dokumentet utgår från Budget 2024 för Härryda 
kommun med plan för perioden 2025-2028 samt prioriterade mål och övergripande 
inriktningar, som antogs av kommunfullmäktige 15 juni 2023 § 104. I Kommunstyrelsens mål 
och inriktningar till verksamhetsplan 2024  konkretiseras fullmäktiges inriktning för det som 
är kommunstyrelsens verksamhetsområden, dessutom beskrivs särskilda mål/målområden och 
inriktningar som är prioriterade för 2024. 
  

Beslutsunderlag 
 Kommunstyrelsens mål och inriktningar till verksamhetsplan 2024 från Moderaterna, 

Liberalerna, Centerpartiet, Kristdemokraterna, Sportpartiet och 
Kommunpartiet, daterade 17 september 2023 

  

Förslag till beslut på sammanträdet 
Per Vorberg (M) föreslår att kommunstyrelsen uppdrar till förvaltningen att utarbeta förslag 
till verksamhetsplan och detaljbudget för 2024 samt perioden 2025-2026 (-2028) utifrån 
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Kommunstyrelsens mål och inriktningar till verksamhetsplan 2024 från Moderaterna, 
Liberalerna, Centerpartiet, Kristdemokraterna, Sportpartiet och Kommunpartiet, samt utifrån 
övergripande inriktning och mål fastställda av kommunfullmäktige 15 juni 2023 § 104. 
  

Ajournering   
Sammanträdet ajourneras kl. 20:34-20:38. 
 

Paragrafen är justerad 
--------------------- 
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Bilaga 3 till kommunstyrelsens protokoll 2023-09-28 § 328 

 

 

 

 

 

 

Protokollsanteckning, Mål och inriktningar till kommunstyrelsens 
verksamhetsplan.  
 

Vi ser att det saknas mål och inriktningar för klimat och hållbarhet. Detta är en 
viktig fråga och borde vara prioriterat i kommunstyrelsens arbete. Vidare ser vi att 
det med den Röd-Gröna budgeten hade funnits mer pengar till verksamheten. 

 

 

För Röd-Grön samverkan: 
 
Patrik Linde 
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§ 329  Dnr 2023KS166 

Risk- och sårbarhetsanalys för Härryda kommun 2023-2026  
 
Beslut 
Kommunstyrelsen noterar att Risk- och sårbarhetsanalys, Härryda kommun 2023-2026 har 
upprättats. 
 

Sammanfattning av ärendet 
Förvaltningen har upprättat en risk- och sårbarhetsanalys i syfte att stärka förmågan att 
hantera samhällsstörningar och extraordinära händelser. 
  
Enligt 2 kap. 1§ lagen (2006:544) om kommuner och regioners åtgärder inför och vid 
extraordinära händelser i fredstid och höjd beredskap ska kommunen analysera vilka 
extraordinära händelser som kan inträffa i kommunen samt hur dessa händelser kan påverka 
den egna verksamheten och det geografiska området. Resultatet ska värderas och 
sammanställas i en risk- och sårbarhetsanalys. 
  
Myndigheten för samhällsskydd och beredskaps föreskrifter och allmänna råd om kommuners 
risk- och sårbarhetsanalyser (MSBFS 2015:5) anger att kommunen senast den 31 oktober, 
under första kalenderåret efter val till kommunfullmäktige, ska redovisa en övergripande risk- 
och sårbarhetsanalys till länsstyrelsen. 
  
Syftet med en risk- och sårbarhetsanalys är att minska sårbarheten, stärka krisberedskapen 
samt beskriva en riskbild för hela kommunens geografiska område. Målet är att skapa en 
uthållig och robust kommunal verksamhet, som kan stå emot samhällsstörningar och 
extraordinära händelser. 
  
Under 2023 har förvaltningen upprättat en risk- och sårbarhetsanalys i enlighet med MSBFS 
2015:5. Risk- och sårbarhetsanalysen grundas på det arbete som genomfördes 2019 där 
kommunens skyddsvärden, samhällsviktiga verksamhet samt dess beroenden identifierades. 
Analysen som genomfördes 2022-2023 fördjupades utifrån uppdaterade hotbilder för 
respektive sektor och bolag i två steg: 
  
Steg 1 konsekvensanalys – identifiering av samhällsviktiga åtaganden och funktioner, dess 
interna och externa beroenden, maximala tolerabla avbrottstider samt konsekvenser för 
verksamhet och samhälle vid bortfall eller svår störning. 
  
Steg 2 förmågebedömning – nuvarande skydd och alternativa åtgärder samt förslag på 
kompletterande åtgärder, i syfte att stärka förmågan att hantera störningar i verksamheten och 
samhällsviktiga åtaganden. 
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Uppgifter vars röjande kan antas motverka myndighetens eller samhällets förmåga att hantera 
fredstida krissituationer beläggs med sekretess enligt 18 kap. 13 §, offentlighets- och 
sekretesslag (2009:400). Detta innebär att Härryda kommuns upprättade risk- och 
sårbarhetsanalys är sekretessbelagd. 
  

Beslutsunderlag 
 Tjänsteskrivelse 7 september 2023 
 Risk- och sårbarhetsanalys (Sekretesshandling som enbart redovisas på sammanträdet) 

 

Paragrafen är justerad 
--------------------- 
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§ 330  Dnr 2023KS338 

Yttrande till Myndigheten för samhällsskydd och beredskap över 
förslag till strategi och handlingsplan för personalförsörjning av 
deltidsbrandmän  
 
Beslut 
Kommunstyrelsen antar Yttrande till Myndigheten för samhällsskydd och beredskap över 
förslag till strategi och handlingsplan för personalförsörjning av deltidsbrandmän som sitt 
eget yttrande till Myndigheten för samhällsskydd och beredskap med följande 
tillägg: "Härryda kommun anser att man ser över lagstiftningen så man får laglig rätt att vara 
tjänstledig för uppdrag som deltidsbrandman". 
 

Sammanfattning av ärendet 
Härryda kommun har utsetts till remissinstans för Myndigheten för samhällsskydd och 
beredskaps (MSB) förslag till strategi och handlingsplan för personalförsörjning av 
deltidsbrandmän. 
  
Två tredjedelar av de svenska brandmännen är deltidsbrandmän på mindre orter och i 
glesbygd. Om svensk räddningstjänst ska kunna leva upp till målet att i hela landet bereda 
människor skydd mot olyckor, måste personalförsörjningen av deltidsbrandmän fungera. 
  
Förslaget som skickats ut på remiss innehåller en strategi för Sveriges kommuner och en 
handlingsplan för det stöd MSB kommer att ge. Strategin är en sammanställning av de 
förmågor som kommunerna behöver ha samt förutsättningar som behöver vara uppfyllda för 
att förmågorna, och därmed en fungerande personalförsörjning, ska kunna uppnås. 
  
Arbetet måste ske i samarbete mellan MSB och svensk räddningstjänst, men 
personalförsörjning är ett ansvar för kommunerna och deras räddningstjänstorganisationer. 
Härryda kommun ingår i kommunalförbundet Räddningstjänsten Storgöteborg (RSG). Det är 
RSG som har ansvar för personalförsörjningen av deltidsbrandmän i Härryda kommun. 
  
Härryda kommun tillstyrker i huvudsak förslaget, men lämnar i yttrandet följande synpunkter: 

 Kommunens, det vill säga räddningstjänstens, möjlighet att grundutbilda 
deltidsbrandmän inom rimlig tid är centralt för en kontinuerlig personalförsörjning. 
Att grundutbildningen erbjuds i närområdet är också avgörande för att attrahera 
potentiella deltidsbrandmän. Idag är tid från anställning till utbildad deltidsbrandman 
för lång. Härryda kommun anser att förslaget saknar beskrivning av hur MSB kan 
stödja området genom god tillgång till utbildningsplatser på geografiskt utspridda 
orter. 
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 Goda möjligheter till vidareutbildning till styrkeledare är av stor vikt för 

personalförsörjningen och för att behålla befintliga deltidsbrandmän. Idag bedrivs 
utbildningen på två platser (Sandö och Revinge) i Sverige vilket innebär långa resor 
under de sju veckor utbildningen är platsbunden. Härryda kommun anser att 
handlingsplanen tydligare behöver beskriva hur MSB kan underlätta vidareutbildning 
till styrkeledare i deltidsorganisationen. 

  

Beslutsunderlag 
 Tjänsteskrivelse 7 september 2023 
 Yttrande till Myndigheten för samhällsskydd och beredskap (MSB) 
 MSB:s förslag till strategi och handlingsplan för personalförsörjning av 

deltidsbrandmän 
  

Förslag till beslut på sammanträdet 
Per Vorberg (M) föreslår att kommunstyrelsen, i enlighet med förvaltningens 
förslag, antar Yttrande till Myndigheten för samhällsskydd och beredskap över förslag till 
strategi och handlingsplan för personalförsörjning av deltidsbrandmän som sitt eget yttrande 
till Myndigheten för samhällsskydd och beredskap. 
  
Peter Arvidsson (SD) föreslår att kommunstyrelsen beslutar enligt Per Vorbergs förslag med 
tillägg att yttrandet kompletteras med följande "Härryda kommun anser att man ser över 
lagstiftningen så man får laglig rätt att vara tjänstledig för uppdrag som deltidsbrandman". 
  

Beslutsgång 
Ordföranden redovisar att han kommer att fråga om kommunstyrelsen beslutar enligt Per 
Vorbergs förslag. Om kommunstyrelsen beslutar enligt Per Vorbergs förslag kommer 
ordföranden ställa Peter Arvidssons tilläggsförslag mot avslag. 
  
Kommunstyrelsen godkänner redovisad beslutsgång. 
  
Per Vorbergs förslag 
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen bifaller Per Vorbergs förslag och finner att så sker.  
  
Peter Arvidssons tilläggsförslag och avslag 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen bifaller Peter 
Arvidssons tilläggsförslag. 
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§ 332  Dnr 2022KS637 

Uppdrag att upprätta detaljplan för Kullbäckstorp 2:274, bostad vid 
Lyckevägen  
 
Beslut 
Kommunstyrelsen uppdrar åt förvaltningen att upprätta en detaljplan för bostadsändamål på 
Kullbäckstorp 2:274 som en exploatörsdriven detaljplan.  
  
Kommunstyrelsen godkänner planavtal och uppdrar åt plan- och exploateringschef att 
underteckna planavtal. 
 

Sammanfattning av ärendet 
Kommunstyrelsen beslutade om positivt planbesked den 2 juni 2022 § 244 för Kullbäckstorp 
2:274. Området ligger vid Lyckevägen, cirka 1 kilometer sydväst om Mölnlycke centrum. 
Planen är av begränsad omfattning och syftar till att möjliggöra en avstyckning på befintlig 
tomt om cirka 1050 m². 
  
I planbeskedet beslutade kommunstyrelsen även att planen ska drivas som en 
exploatörsdriven detaljplan. 
  
Ett planavtal har tagits fram för att säkerställa att kommunen inte belastas negativt för 
planarbetet. En förutsättning för att starta planarbetet är att avtalet undertecknas. Under 
förutsättning att kommunstyrelsen uppdrar åt förvaltningen att upprätta en detaljplan för 
bostadsändamål på Kullbäckstorp 2:274, föreslår förvaltningen att kommunstyrelsen även 
godkänner planavtalet. 
  
Planen bedöms kunna antas under våren 2024. 
  

Beslutsunderlag 
 Tjänsteskrivelse den 10 augusti 2023 
 Planavtal för Kullbäckstorp 2:274, bostad vid Lyckevägen, avtalsnummer, 2022KS637 
 Kommunstyrelsens beslut den 2 juni 2022, § 244 
 Lokaliseringskarta 

 

Paragrafen är justerad 
--------------------- 
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§ 333  Dnr 2023KS404 

Uppdrag att utreda frivilligt åtagande av Mölnlycke och Pixbo 
vägföreningars väghållaransvar  
 
Beslut 
Kommunstyrelsen uppdrar åt förvaltningen att utreda konsekvenserna av ett frivilligt åtagande 
av Mölnlycke och Pixbo vägföreningars väghållaransvar med utgångspunkt i den modell 
Mölndals stad har använt. 
  

Jäv 
Anders Halldén (L) deltar inte i handläggning eller beslut i detta ärende på grund av jäv. 
 

Sammanfattning av ärendet 
Härryda kommun har sedan lång tid tillbaka haft ett samarbete med Mölnlycke och Pixbo 
vägföreningar avseende frågor kring väghållarskap i Mölnlycke. Samarbetets omfattning och 
innehåll har varierat över tid. Vägföreningarna har sedan länge uttryckt en önskan att 
kommunen ska ta över deras vägnät och bland annat framhållit att deras vägar är geografiskt 
omgärdade av kommunala vägar. 
  
Efter en översyn upphävde kommunen år 2022 Strategi för övertagande av enskilda vägar 
inom tätorter som på sikt skulle inneburit att kommunen tog på sig väghållarskapet. Sedan 
några år tillbaka har Mölndals stad arbetat med en modell där kommunen genom avtal med 
föreningarna i praktiken tar över väghållarskapet. 
  
För att göra en närmare bedömning av förutsättningar för avtal behöver praktiska, juridiska 
och ekonomiska konsekvenser utredas och förtydligas i samarbete med föreningarna. Detta 
kan göras inom ramen för ett uppdrag att utreda konsekvenserna av ett frivilligt åtagande av 
Mölnlycke och Pixbo vägföreningars väghållaransvar med utgångspunkt i den modell 
Mölndals stad har använt. 
  

Beslutsunderlag 
 Tjänsteskrivelse den 21 augusti 2023 
 Publikation 2010:03 Frågeställningar kring enskild väghållning i Härryda kommuns 

större tätorter – kortversion 
 Kommunfullmäktiges beslut den 30 januari 2012 § 3 
 Tjänsteskrivelse den 2 februari 2022 om översyn om strategi för övertagande av 

enskilda vägar inom tätorter 

40 / 87



SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunstyrelsen 

Sammanträdesdatum 
2023-09-28 

 
 

Signatur justerande Utdragsbestyrkande 

    

 

 Kommunfullmäktiges beslut den 31 mars 2022 § 49 
 Utredning av förutsättningar för övertagande av väghållaransvar, Mölndals stad den 18 

november 2016 
 Avtal om enskild väghållning, Lindome vägförening den 13 maj 2022 

 

Paragrafen är justerad 
--------------------- 
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§ 334  Dnr 2022KS452 

Svar på medborgarförslag om en gång- och cykelväg mellan Hindås 
och Rya  
 
Beslut 
Kommunstyrelsen anser medborgarförslaget besvarat. 
 

Sammanfattning av ärendet 
Kommunfullmäktige beslutade den 20 oktober 2022 § 134 att remittera ett medborgarförslag 
om att bygga en cykelväg längs Göteborgsvägen mellan Hindås och Rya till kommunstyrelsen 
och uppdrog åt kommunstyrelsen att besluta i ärendet. Förslagsställaren efterfrågar varför 
kommunen i samband med utbyggnaden av VA-överföringsledningar mellan Hindås och 
Landvetter inte samtidigt planlagt för en cykelbana.  
  
Kommunstyrelsen bordlade ärendet på sammanträdet den 9 februari 2023 § 74 i väntan på 
dragning om cykelplanen för Göteborgsregionen. När ärendet åter behandlades på 
kommunstyrelsens sammanträde den 5 april 2023 § 164 beslutade kommunstyrelsen att 
återremittera ärendet till förvaltningen för att utreda kostnaden.  
  
Utifrån en enkel kostnadskalkyl med utgångspunkt i liknande utbyggnadsprojekt av gång- och 
cykelvägar i kommunen uppskattar förvaltningen att investeringskostnaden för att bygga en 
gång- och cykelväg mellan Hindås och Rya är cirka 60 mnkr, varav årliga kostnader för 
kapitaltjänster och drift uppskattas till 1,4 mnkr respektive 0,7 mnkr.  
  

Beslutsunderlag 
 Tjänsteskrivelse den 18 september 2023  
 Medborgarförslag - Cykelväg från Hindås, Göteborgsvägen, mot Rya 
 Kommunstyrelsens beslut den 9 februari 2023 § 74 
 Kommunstyrelsens beslut den 5 april 2023 § 164 
 Kostnadskalkyl 

 

Paragrafen är justerad 
--------------------- 
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§ 335  Dnr 2023KS419 

Initiativärende om uppdrag att inte förlänga avtalet med Nytida runt 
boendet Hjorten  
 
Beslut 
Kommunstyrelsen noterar att Patrik Linde (S), Marie Strid (MP) och Björn Mattsson (V) drar 
tillbaka ärendet. 
 

Sammanfattning av ärendet 
Patrik Linde (S), Marie Strid (MP) och Björn Mattsson (V) har initierat ett ärende om uppdrag 
att inte förlänga avtalet med Nytida runt boendet Hjorten. Kommunstyrelsen bordlade ärendet 
på sammanträdet 31 augusti 2023 § 313. 
  
Patrik Linde (S), Marie Strid (MP) och Björn Mattsson (V) drar tillbaka initiativärendet och 
lämnar inget förslag till beslut. 
  

Beslutsunderlag 
 Skrivelse från Patrik Linde (S), Marie Strid (MP) och Björn Mattsson (V) om uppdrag 

att inte förlänga avtalet med Nytida runt boendet Hjorten, inkom 31 augusti 2023 
 Kommunstyrelsens beslut om bordläggning 31 augusti 2023 § 313 

 

Paragrafen är justerad 
--------------------- 

43 / 87



SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunstyrelsen 

Sammanträdesdatum 
2023-09-28 

 
 

Signatur justerande Utdragsbestyrkande 

    

 

§ 336  Dnr 2023KS360 

Initiativärende om införande av busskort för kommunens unga  
 
Beslut 
Kommunstyrelsen avslår förslaget i initiativärendet. 
  

Reservation  
Patrik Linde (S), Ulla-Karin Johansson (S), Thomas Gustafsson (S), Marie Strid (MP) och 
Björn Mattsson (V) reserverar sig mot beslutet skriftligt i bilaga 4. 
  

Protokollsanteckning 
Ordförande Per Vorberg (M) lämnar en protokollsanteckning i bilaga 5. 
 

Sammanfattning av ärendet 
Patrik Linde (S), Marie Strid (MP) och Björn Mattsson (V) har initierat ett ärende om 
införande av busskort för kommunens unga. Kommunstyrelsen bordlade ärendet på 
sammanträdet 31 augusti 2023 § 295. 
  

Beslutsunderlag 
 Skrivelse från Patrik Linde (S), Marie Strid (MP) och Björn Mattsson (V) 

om införande av busskort för kommunens unga, inkom 5 juli 2023 
 Kommunstyrelsens beslut om bordläggning 31 augusti § 295 

  

Förslag till beslut på sammanträdet 
Björn Mattsson (V) föreslår med instämmande av Patrik Linde (S) och Marie Strid (MP) att 
förvaltningen får i uppdrag att tillse att kommunen har ekonomiska förutsättningar för ett 
införande av busskort för skolungdomar året runt inom zon B under 2025. 
  
Per Vorberg (M) föreslår med instämmande av Anders Halldén (L) att kommunstyrelsen 
avslår Björn Mattssons förslag. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen bifaller Per 
Vorbergs förslag. 
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Omröstning begärs. Kommunstyrelsen godkänner följande beslutsgång: 
Ja-röst för att bifalla Per Vorbergs förslag 
Nej-röst för att bifalla Björn Mattssons förslag 
  
Med 8 ja-röster och 5 nej-röster bifaller kommunstyrelsen Per Vorbergs förslag. Hur var och 
en röstade framgår av omröstningslista 5. 
 

Paragrafen är justerad 
--------------------- 
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Sammanträdesdatum  
2023-09-28  

 

Voteringslista: § 336 
Ärende: Initiativärende om införande av busskort för kommunens unga,  2023KS360 
 
Omröstningslista 5 

Ledamot Ja Nej Avstår 
Per Vorberg (M), ordförande X   
Patrik Linde (S), 2:e vice ordförande  X  
Ulla-Karin Johansson (S), ledamot  X  
Peter Arvidsson (SD), ledamot X   
Gun Wågsjö (C), ledamot X   
Anders Halldén (L), ledamot X   
Marie Strid (MP), ledamot  X  
Håkan Eriksson (KD), ledamot X   
Björn Mattsson (V), ledamot  X  
Martin Tengfjord (SP), ledamot X   
Ulf Dermark (KP), ersättare X   
Thomas Gustafsson (S), ersättare  X  
Per Olov Risman (SD), ersättare X   
Resultat 8 5 0 
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Reservation: 
Initiativärende gällande införande av busskort för kommunens unga 

Att erbjuda våra barn och unga ett busskort skulle skapa många möjligheter. 

Dels skulle ett införande leda till att våra barn och unga får bättre möjlighet att resa till och från 
fritidsaktiviteter. Detta är viktigt för att stärka det psykiska måendet hos våra unga. Dessutom är det 
en fråga om jämlikhet. Idag finns det många familjer som inte har de ekonomiska möjligheterna att 
transportera sina barn till och från aktiviteter. Vi anser att alla barn skall ges förutsättningar att 
kunna deltaga på aktiviteter i hela kommunen. 

Att införa busskortet hade också möjliggjort att våra barn och unga skulle kunna ta del av aktiviteter i 
ett större geografiskt område. Vi vet alla att många aktiviteter är placerade i den västra delen av 
kommunen.  

Det viktigaste argumentet för införande är att detta är en miljö och klimatsatsning. Lär vi våra barn 
och unga att resa med buss så kommer de i större utsträckning att även välja detta senare i livet. 

Vårt förslag till beslut var att: 

Förvaltningen får i uppdrag att tillse att kommunen har ekonomiska förutsättningar för ett införande 
av busskort för skolungdomar året runt inom zon B under 2025. 

Beslutet att avslå initiativärendet riskerar kommande generationers möjlighet till goda livsvillkor. 

När detta avslås betyder det att kommunen har svårare att leva upp till målsättningar om hållbarhet, 
psykisk hälsa för unga och en aktiv fritid för barn och unga. 

Detta tycker vi är mycket olyckligt. 

Därför väljer vi att reservera oss mot beslutet. 

För Röd-Grön samverkan 

Patrik Linde 

Bilaga 4 till kommunstyrelsens protokoll 2023-09-28 § 336 
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Till kommunstyrelsen  

Kommunstyrelsens sammanträde 
2023-09-28 
 

Datum      Diarienummer 
2023-09-28      2023KS360 

 

Ärende: Initiativärende om införande av busskort för 
kommunens unga 
 
Protokollsanteckning 
Kommunfullmäktige har fattat beslut om strategisk plan för mandatperioden 
där nio av kommunens tio partier står bakom och har undertecknat dokumentet. 
Vidare har kommunfullmäktige i februari fattat beslut och gett 
kommunstyrelsen och nämnderna i uppdrag att vidta åtgärder för att nå de 
finansiella målen. Slutligen har kommunfullmäktige fattat beslut om en budget 
och fördelning av ekonomiska ramar till kommunstyrelsen och nämnderna. 
Initiativärendet menar att ”någon annan” ska skapa ekonomiska förutsättningar 
för att förslaget ska genomföras. Vi i Alliansen finansierar alltid våra förslag. 
Ett av de beslut kommunfullmäktige har tagit i bred samsyn är att kommunen 
ska fokusera på sina kärnverksamheter. I en tuff ekonomisk tid fokuserar vi i 
Alliansen på att ta ansvar för ekonomin, och satsar bl.a. just nu flera hundra 
miljoner på att ersätta och renovera utbildningslokaler, som är en del i viktig 
kärnverksamhet. Det handlar om att vi politiskt tar ansvar och klarar av att 
prioritera det som är viktigast. Därför yrkade vi på avslag på initiativärendet. 
 
 
Per Vorberg, Moderaterna 
Gun Wågsjö, Centerpartiet 
Anders Halldén, Liberalerna 
Håkan Eriksson, Kristdemokraterna 
Martin Tengfjord, Sportpartiet 
Ulf Dermark, Kommunpartiet 
 

Bilaga 5 till kommunstyrelsens protokoll 2023-09-28 § 336
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§ 337  Dnr 2023KS361 

Initiativärende om införande av en energidag  
 
Beslut 
Kommunstyrelsen avslår förslaget i initiativärendet. 
  

Reservation  
Patrik Linde (S), Ulla-Karin Johansson (S), Thomas Gustafsson (S), Marie Strid (MP) och 
Björn Mattsson (V) reserverar sig mot beslutet skriftligt i bilaga 6. 
  

Protokollsanteckning 
Ordförande Per Vorberg (M) lämnar en protokollsanteckning i bilaga 7. 
 

Sammanfattning av ärendet 
Patrik Linde (S), Marie Strid (MP) och Björn Mattsson (V) har initierat ett ärende om 
införande av en energidag. Kommunstyrelsen bordlade ärendet på sammanträdet 31 augusti 
2023 § 296. 
  

Beslutsunderlag 
 Skrivelse från Patrik Linde (S), Marie Strid (MP) och Björn Mattsson (V) om 

införande av en energidag, inkom 5 juli 2023 
 Kommunstyrelsens beslut om bordläggning 31 augusti § 296 

  

Förslag till beslut på sammanträdet 
Marie Strid (MP) föreslår med instämmande av Patrik Linde (S) och Björn Mattsson (V) att 
förvaltningen genom näringslivsenheten får i uppdrag att anordna en årligt återkommande 
energidag/mässa tillsammans med exempelvis Härryda Energi, kommunens energirådgivare, 
våra invånare, skolor, föreningsliv och näringsliv. 
  
Per Vorberg (M) föreslår att kommunstyrelsen avslår Marie Strids förslag. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen bifaller Per 
Vorbergs förslag. 
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Omröstning begärs. Kommunstyrelsen godkänner följande beslutsgång: 
Ja-röst för att bifalla Per Vorbergs förslag 
Nej-röst för att bifalla Marie Strids förslag 
  
Med 8 ja-röster och 5 nej-röster bifaller kommunstyrelsen Per Vorbergs förslag. Hur var och 
en röstade framgår av omröstningslista 6. 
 

Paragrafen är justerad 
--------------------- 
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VOTERINGSLISTA 
Kommunstyrelsen 

 

  

Sammanträdesdatum  
2023-09-28  

 

Voteringslista: § 337 
Ärende: Initiativärende om införande av en energidag,  2023KS361 
 
Omröstningslista 6 

Ledamot Ja Nej Avstår 
Per Vorberg (M), ordförande X   
Patrik Linde (S), 2:e vice ordförande  X  
Ulla-Karin Johansson (S), ledamot  X  
Peter Arvidsson (SD), ledamot X   
Gun Wågsjö (C), ledamot X   
Anders Halldén (L), ledamot X   
Marie Strid (MP), ledamot  X  
Håkan Eriksson (KD), ledamot X   
Björn Mattsson (V), ledamot  X  
Martin Tengfjord (SP), ledamot X   
Ulf Dermark (KP), ersättare X   
Thomas Gustafsson (S), ersättare  X  
Per Olov Risman (SD), ersättare X   
Resultat 8 5 0 
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Reservation: 
Initiativärende gällande införande av en energidag 

Vi ser det som viktigt att kommunen tar sitt ansvar och leder den gröna omställningen framåt. 
Genom att införa en energidag så skulle dels kommunen kunna få tips om hur de kan ställa om sin 
verksamhet men framförallt hjälpa vårt näringsliv och våra medborgare att ta nödvändiga steg i den 
gröna omställningen 

Vårt förslag till beslut var att: 

Förvaltningen genom näringslivsenheten får i uppdrag att anordna en årligt återkommande 
energidag/mässa tillsammans med exempelvis Härryda Energi, kommunens energirådgivare, våra 
invånare, skolor, föreningsliv och näringsliv.  

Beslutet att avslå initiativärendet riskerar kommande generationers möjlighet till goda livsvillkor. 

När detta avslås betyder det att kommunen har svårare att leva upp till målsättningar om hållbarhet 
och energieffektivitet. 

Detta tycker vi är mycket olyckligt. 

Därför väljer vi att reservera oss mot beslutet. 

För Röd-Grön samverkan 

Patrik Linde 

Bilaga 6 till kommunstyrelsens protokoll 2023-09-28 § 337 
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Till kommunstyrelsen  

Kommunstyrelsens sammanträde 
2023-09-28 
 

Datum      Diarienummer 
2023-09-28      2023KS361 

 

Ärende: Initiativärende om införande av en energidag 
 
Protokollsanteckning 
Kommunfullmäktige har fattat beslut om strategisk plan för mandatperioden 
där nio av kommunens tio partier står bakom och har undertecknat dokumentet. 
Vidare har kommunfullmäktige i februari fattat beslut och gett 
kommunstyrelsen och nämnderna i uppdrag att vidta åtgärder för att nå de 
finansiella målen. Slutligen har kommunfullmäktige fattat beslut om en budget 
och fördelning av ekonomiska ramar till kommunstyrelsen och nämnderna. 
Ett av de beslut kommunfullmäktige har tagit i bred samsyn är att kommunen 
ska fokusera på sina kärnverksamheter. I en tuff ekonomisk tid fokuserar vi i 
Alliansen på att ta ansvar för ekonomin, och satsar bl.a. just nu flera hundra 
miljoner på att ersätta och renovera utbildningslokaler, som är en del i viktig 
kärnverksamhet. Det handlar om att vi politiskt tar ansvar och klarar av att 
prioritera det som är viktigast. Därför yrkade vi på avslag på initiativärendet. 
 
 
Per Vorberg, Moderaterna 
Gun Wågsjö, Centerpartiet 
Anders Halldén, Liberalerna 
Håkan Eriksson, Kristdemokraterna 
Martin Tengfjord, Sportpartiet 
Ulf Dermark, Kommunpartiet 
 

Bilaga 7 till kommunstyrelsens protokoll 2023-09-28 § 337
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunstyrelsen 

Sammanträdesdatum 
2023-09-28 

 
 

Signatur justerande Utdragsbestyrkande 

    

 

§ 338  Dnr 2023KS362 

Initiativärende om markanvisning  
 
Beslut 
Kommunstyrelsen avslår förslaget i initiativärendet. 
  

Reservation  
Patrik Linde (S), Ulla-Karin Johansson (S), Thomas Gustafsson (S), Marie Strid (MP) och 
Björn Mattsson (V) reserverar sig mot beslutet skriftligt i bilaga 8. 
  

Protokollsanteckning 
Ordförande Per Vorberg (M) lämnar en protokollsanteckning i bilaga 9. 
 

Sammanfattning av ärendet 
Patrik Linde (S), Marie Strid (MP) och Björn Mattsson (V) har initierat ett ärende om 
markanvisning. Kommunstyrelsen bordlade ärendet på sammanträdet 31 augusti 2023 § 297. 
  

Beslutsunderlag 
 Skrivelse från Patrik Linde (S), Marie Strid (MP) och Björn Mattsson (V) om 

markanvisning, inkom 5 juli 2023 
 Kommunstyrelsens beslut om bordläggning 31 augusti § 297 

  

Förslag till beslut på sammanträdet 
Ulla-Karin Johansson (S) föreslår med instämmande av Patrik Linde (S), Marie Strid (MP) 
och Björn Mattsson (V) att förvaltningen får i uppdrag att tillse att kommunen arbetar med 
markanvisningstävlingar för bostadsbyggnation med fokus på reducerat 
klimatavtryck/klimatdeklaration och cirkulära processer inom arkitektur och byggande, samt 
ungas boende med hållbar hyressättning/boendekostnader. Nämnden får i uppdrag att tillse att 
kommunen arbetar om styrande dokument för markanvisningar som till exempel riktlinjer för 
markanvisningar för att möta målen om reducerat klimatavtryck samt cirkulära processer. 
  
Per Vorberg (M) föreslår att kommunstyrelsen avslår Ulla-Karin Johanssons förslag. 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunstyrelsen 

Sammanträdesdatum 
2023-09-28 

 
 

Signatur justerande Utdragsbestyrkande 

    

 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen bifaller Per 
Vorbergs förslag. 
  
Omröstning begärs. Kommunstyrelsen godkänner följande beslutsgång: 
Ja-röst för att bifalla Per Vorbergs förslag 
Nej-röst för att bifalla Ulla-Karin Johanssons förslag 
  
Med 8 ja-röster och 5 nej-röster bifaller kommunstyrelsen Per Vorbergs förslag. Hur var och 
en röstade framgår av omröstningslista 7. 
 

Paragrafen är justerad 
--------------------- 
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VOTERINGSLISTA 
Kommunstyrelsen 

 

  

Sammanträdesdatum  
2023-09-28  

 

Voteringslista: § 338 
Ärende: Initiativärende om markanvisning,  2023KS362 
 
Omröstningslista 7 

Ledamot Ja Nej Avstår 
Per Vorberg (M), ordförande X   
Patrik Linde (S), 2:e vice ordförande  X  
Ulla-Karin Johansson (S), ledamot  X  
Peter Arvidsson (SD), ledamot X   
Gun Wågsjö (C), ledamot X   
Anders Halldén (L), ledamot X   
Marie Strid (MP), ledamot  X  
Håkan Eriksson (KD), ledamot X   
Björn Mattsson (V), ledamot  X  
Martin Tengfjord (SP), ledamot X   
Ulf Dermark (KP), ersättare X   
Thomas Gustafsson (S), ersättare  X  
Per Olov Risman (SD), ersättare X   
Resultat 8 5 0 
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Reservation: 
Initiativärende gällande markanvisning  
Kommunen skall på sikt återigen börja arbeta med markanvisningstävlingar. Skall vi som kommun 
kunna vara med och driva på innovation och framåtanda är det viktigt att våga testa nya upplägg. Vi 
behöver driva på innovationshöjden inom hållbarhet.  

Vidare ser vi ett stort behov av byggnation för att möjliggöra ungas boende. 

Därför valde vi att lägga detta initiativärende 

Vårt förslag till beslut var att: 

Förvaltningen får i uppdrag att tillse att kommunen arbetar med markanvisningstävlingar för 
bostadsbyggnation med fokus på reducerat klimatavtryck/klimatdeklaration och cirkulära processer 
inom arkitektur och byggande, samt ungas boende med hållbar hyressättning/boendekostnader. 
Nämnden får i uppdrag att tillse att kommunen arbetar om styrande dokument för markanvisningar 
som till exempel riktlinjer för markanvisningar för att möta målen om reducerat klimatavtryck samt 
cirkulära processer. 

Beslutet att avslå initiativärendet riskerar kommande generationers möjlighet till goda livsvillkor. 

När detta avslås betyder det att kommunen har svårare att leva upp till målsättningar om hållbarhet, 
befolkningstillväxt och boende för våra unga. 

Detta tycker vi är mycket olyckligt. 

Därför väljer vi att reservera oss mot beslutet. 

För Röd-Grön samverkan 

Patrik Linde 

Bilaga 8 till kommunstyrelsens protokoll 2023-09-28 § 338 
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Bilaga 9 till kommunstyrelsens protokoll 2023-09-28 § 338

 

Till kommunstyrelsen  

Kommunstyrelsens sammanträde 
2023-09-28 
 

Datum      Diarienummer 
2023-09-28      2023KS362 

 

Ärende: Initiativärende om markanvisning 
 
Protokollsanteckning 
Kommunstyrelsen fattade i enighet beslut om att ta fram nya riktlinjer och 
principer för markanvisningstävlingar på sammanträdet 2023-01-12 §37 (Dnr 
2023KS5). Det finns alltså redan ett pågående uppdrag, och dubbla uppdrag 
medför inget nytt i sak. Därtill har kommunfullmäktige fattat beslut om 
strategisk plan för mandatperioden där nio av kommunens tio partier står 
bakom och har undertecknat dokumentet. Vidare har kommunfullmäktige i 
februari fattat beslut och gett kommunstyrelsen och nämnderna i uppdrag att 
vidta åtgärder för att nå de finansiella målen. Slutligen har kommunfullmäktige 
fattat beslut om en budget och fördelning av ekonomiska ramar till 
kommunstyrelsen och nämnderna. 
Ett av de beslut kommunfullmäktige har tagit i bred samsyn är att kommunen 
ska fokusera på sina kärnverksamheter. I en tuff ekonomisk tid fokuserar vi i 
Alliansen på att ta ansvar för ekonomin, och satsar bl.a. just nu flera hundra 
miljoner på att ersätta och renovera utbildningslokaler, som är en del i viktig 
kärnverksamhet. Det handlar om att vi politiskt tar ansvar och klarar av att 
prioritera det som är viktigast. Utifrån ovan yrkade vi på avslag på 
initiativärendet. 
 
 
Per Vorberg, Moderaterna 
Gun Wågsjö, Centerpartiet 
Anders Halldén, Liberalerna 
Håkan Eriksson, Kristdemokraterna 
Martin Tengfjord, Sportpartiet 
Ulf Dermark, Kommunpartiet 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunstyrelsen 

Sammanträdesdatum 
2023-09-28 

 
 

Signatur justerande Utdragsbestyrkande 

    

 

§ 339  Dnr 2023KS363 

Initiativärende om att säkerställa en för kommunen nödvändig 
markreserv  
 
Beslut 
Kommunstyrelsen avslår förslaget i initiativärendet. 
  

Reservation  
Patrik Linde (S), Ulla-Karin Johansson (S), Thomas Gustafsson (S), Marie Strid (MP) och 
Björn Mattsson (V) reserverar sig mot beslutet skriftligt i bilaga 10. 
  

Protokollsanteckning 
Ordförande Per Vorberg (M) lämnar en protokollsanteckning i bilaga 11. 
 

Sammanfattning av ärendet 
Patrik Linde (S), Marie Strid (MP) och Björn Mattsson (V) har initierat ett ärende om att 
säkerställa en för kommunen nödvändig markreserv. Kommunstyrelsen bordlade ärendet på 
sammanträdet 31 augusti 2023 § 298. 
  

Beslutsunderlag 
 Skrivelse från Patrik Linde (S), Marie Strid (MP) och Björn Mattsson (V) om att 

säkerställa en för kommunen nödvändig markreserv, inkom 15 augusti 2023 
 Kommunstyrelsens beslut om bordläggning 31 augusti § 298 

  

Förslag till beslut på sammanträdet 
Björn Mattsson (V) föreslår med instämmande av Patrik Linde (S) och Marie Strid (MP) att 
förvaltningen får i uppdrag att tillse att kommunen tar fram en strategisk plan med 
målsättningen att aktivt bygga upp en större markreserv för kommunen. 
  
Per Vorberg (M) föreslår att kommunstyrelsen avslår Björn Mattssons förslag. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen bifaller Per 
Vorbergs förslag. 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunstyrelsen 

Sammanträdesdatum 
2023-09-28 

 
 

Signatur justerande Utdragsbestyrkande 

    

 

Omröstning begärs. Kommunstyrelsen godkänner följande beslutsgång: 
Ja-röst för att bifalla Per Vorbergs förslag 
Nej-röst för att bifalla Björn Mattssons förslag 
  
Med 8 ja-röster och 5 nej-röster bifaller kommunstyrelsen Per Vorbergs förslag. Hur var och 
en röstade framgår av omröstningslista 8. 
 

Paragrafen är justerad 
--------------------- 
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VOTERINGSLISTA 
Kommunstyrelsen 

 

  

Sammanträdesdatum  
2023-09-28  

 

Voteringslista: § 339 
Ärende: Initiativärende om att säkerställa en för kommunen nödvändig markreserv,  
2023KS363 
 
Omröstningslista 8 

Ledamot Ja Nej Avstår 
Per Vorberg (M), ordförande X   
Patrik Linde (S), 2:e vice ordförande  X  
Ulla-Karin Johansson (S), ledamot  X  
Peter Arvidsson (SD), ledamot X   
Gun Wågsjö (C), ledamot X   
Anders Halldén (L), ledamot X   
Marie Strid (MP), ledamot  X  
Håkan Eriksson (KD), ledamot X   
Björn Mattsson (V), ledamot  X  
Martin Tengfjord (SP), ledamot X   
Ulf Dermark (KP), ersättare X   
Thomas Gustafsson (S), ersättare  X  
Per Olov Risman (SD), ersättare X   
Resultat 8 5 0 
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Reservation: 
Initiativärende gällande att säkerställa en för kommunen nödvändig markreserv 

Kommunen har under många år fokuserat på att köpa mark i Landvetter Södra. Vi ser det som 
mycket viktigt att kommunen köper mark i angränsning till våra befintliga orter. Kommunalägd mark 
ger kommunen möjlighet att påverka förutsättningarna för byggande. Vi vill se ett ökande byggande i 
och runt våra befintliga orter. 

Vi ser att det behöver förstärkas med nya bostäder i den östra delen av kommunen. För att 
möjliggöra detta ser vi ett stort behov av inköp av mark för planläggning. 

Att ta fram en plan för detta arbete hade varit ett bra första steg att nå våra mål om 
befolkningsökning i kommunen.   

Vårt förslag till beslut var att: 

Förvaltningen får i uppdrag att tillse att kommunen tar fram en strategisk plan med målsättningen att 
aktivt bygga upp en större markreserv för kommunen.  

När detta avslås betyder det att kommunen har svårare att leva upp till målsättningar om fortsatt 
utbyggnad av våra befintliga orter, möjligheten att vara en aktiv del i samhällsbyggnadsutvecklingen 
samt skapa ett ökat värde för våra kommande generationer. 

Detta tycker vi är mycket olyckligt. 

Därför väljer vi att reservera oss mot beslutet. 

För Röd-Grön samverkan 

Patrik Linde 

Bilaga 10 till kommunstyrelsens protokoll 2023-09-28 § 339 
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Till kommunstyrelsen  

Kommunstyrelsens sammanträde 
2023-09-28 
 

Datum      Diarienummer 
2023-09-28      2023KS363 

 

Ärende: Initiativärende gällande att säkerställa en för 
kommunen nödvändig markreserv 
 
Protokollsanteckning 
Kommunen har sedan 2014 köpt in drygt 443 hektar mark som lagts till i 
kommunens markreserv. Under samma period har kommunen sålt drygt 55 
hektar. Kommunens markreserv har alltså ökat med 388 hektar. Detta för att 
förvaltningen har redan i uppdrag att göra strategiska markinköp. Det som står 
i texten för initiativärendet är alltså inte sant. Det är tack vare Alliansens 
ansvarsfulla politik som vi skapat ekonomiskt utrymme att göra de strategiska 
markinköpen utan att behöva ha några banklån. 
Utöver detta har kommunfullmäktige fattat beslut om strategisk plan för 
mandatperioden där nio av kommunens tio partier står bakom och har 
undertecknat dokumentet. Vidare har kommunfullmäktige i februari fattat 
beslut och gett kommunstyrelsen och nämnderna i uppdrag att vidta åtgärder 
för att nå de finansiella målen. Slutligen har kommunfullmäktige fattat beslut 
om en budget och fördelning av ekonomiska ramar till kommunstyrelsen och 
nämnderna. 
Ett av de beslut kommunfullmäktige har tagit i bred samsyn är att kommunen 
ska fokusera på sina kärnverksamheter. I en tuff ekonomisk tid fokuserar vi i 
Alliansen på att ta ansvar för ekonomin, och satsar bl.a. just nu flera hundra 
miljoner på att ersätta och renovera utbildningslokaler, som är en del i viktig 
kärnverksamhet. Det handlar om att vi politiskt tar ansvar och klarar av att 
prioritera det som är viktigast. Utifrån ovan yrkade vi på avslag på 
initiativärendet. 
 
 
Per Vorberg, Moderaterna 
Gun Wågsjö, Centerpartiet 
Anders Halldén, Liberalerna 
Håkan Eriksson, Kristdemokraterna 
Martin Tengfjord, Sportpartiet 
Ulf Dermark, Kommunpartiet 
 

Bilaga 11 till kommunstyrelsens protokoll 2023-09-28 § 339
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunstyrelsen 

Sammanträdesdatum 
2023-09-28 

 
 

Signatur justerande Utdragsbestyrkande 

    

 

§ 340  Dnr 2023KS364 

Initiativärende om medlemskap i Klimatkommunerna  
 
Beslut 
Kommunstyrelsen avslår förslaget i initiativärendet. 
  

Reservation  
Patrik Linde (S), Ulla-Karin Johansson (S), Thomas Gustafsson (S), Marie Strid (MP) och 
Björn Mattsson (V) reserverar sig mot beslutet skriftligt i bilaga 12. 
  

Protokollsanteckning 
Ordförande Per Vorberg (M) lämnar en protokollsanteckning i bilaga 13. 
 

Sammanfattning av ärendet 
Patrik Linde (S), Marie Strid (MP) och Björn Mattsson (V) har initierat ett ärende om 
medlemskap i Klimatkommunerna. Kommunstyrelsen bordlade ärendet på sammanträdet 31 
augusti 2023 § 299. 
  

Beslutsunderlag 
 Skrivelse från Patrik Linde (S), Marie Strid (MP) och Björn Mattsson (V) om 

medlemskap i Klimatkommunerna, inkom 5 juli 2023 
 Kommunstyrelsens beslut om bordläggning 31 augusti § 299 

  

Förslag till beslut på sammanträdet 
Marie Strid (MP) föreslår med instämmande av Patrik Linde (S) och Björn Mattsson (V) att 
förvaltningen får i uppdrag att tillse att kommunen ansöker om medlemskap i föreningen 
Klimatkommunerna från och med 2024 och därmed påbörja resan mot att bli Sveriges 
miljöbästa kommun. 
  
Per Vorberg (M) föreslår med instämmande av Robert Thorin (SD) att kommunstyrelsen 
avslår Marie Strids förslag. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen bifaller Per 
Vorbergs förslag. 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunstyrelsen 

Sammanträdesdatum 
2023-09-28 

 
 

Signatur justerande Utdragsbestyrkande 

    

 

  
Omröstning begärs. Kommunstyrelsen godkänner följande beslutsgång: 
Ja-röst för att bifalla Per Vorbergs förslag 
Nej-röst för att bifalla Marie Strids förslag 
  
Med 8 ja-röster och 5 nej-röster bifaller kommunstyrelsen Per Vorbergs förslag. Hur var och 
en röstade framgår av omröstningslista 9. 
 

Paragrafen är justerad 
--------------------- 
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VOTERINGSLISTA 
Kommunstyrelsen 

 

  

Sammanträdesdatum  
2023-09-28  

 

Voteringslista: § 340 
Ärende: Initiativärende om medlemskap i Klimatkommunerna,  2023KS364 
 
Omröstningslista 9 

Ledamot Ja Nej Avstår 
Per Vorberg (M), ordförande X   
Patrik Linde (S), 2:e vice ordförande  X  
Ulla-Karin Johansson (S), ledamot  X  
Gun Wågsjö (C), ledamot X   
Anders Halldén (L), ledamot X   
Marie Strid (MP), ledamot  X  
Håkan Eriksson (KD), ledamot X   
Björn Mattsson (V), ledamot  X  
Martin Tengfjord (SP), ledamot X   
Ulf Dermark (KP), ersättare X   
Thomas Gustafsson (S), ersättare  X  
Per Olov Risman (SD), ersättare X   
Robert Thorin (SD), ersättare X   
Resultat 8 5 0 

66 / 87



Reservation: 
Initiativärende gällande medlemskap i Klimatkommunerna 

Klimatkommunerna är en organisation som strävar efter att hjälpa kommuner att utveckla ett bra 
klimatarbete. Vi ser att det finns stor utvecklingspotential i vår kommun i dessa frågor. Den politiska 
ledningen väljer att inte satsa på klimatarbetet även om alla verkar vara överens om att det är den 
enskilt viktigaste frågan för de nu levande generationerna. Löser vi inte klimatfrågan så finns det 
inget samhälle att lämna vidare till kommande generationer. 

 Att bli medlem kostar nästan ingenting. Grundavgiften är på 4 000 kronor per år och den rörliga 
kostnaden är 0,3 kronor per invånare. Den totala kostnaden för Härryda skulle alltså bli 4 000 + 
40 000 * 0,3= 16 000 kronor. 

Att välja bort ett aktivt klimatarbete för att spara 16 000 per år och sedan skylla på ekonomin är 
anmärkningsvärt.  

Det handlar inte om pengar utan om en ovilja att ta tag i klimatfrågan. 

Vårt förslag till beslut var att: 

Förvaltningen får i uppdrag att tillse att kommunen ansöker om medlemskap i föreningen 
Klimatkommunerna från och med 2024 och därmed påbörja resan mot att bli Sveriges miljöbästa 
kommun.  

Beslutet att avslå initiativärendet riskerar kommande generationers möjlighet till goda livsvillkor. 

När detta avslås betyder det att kommunen har svårare att leva upp till målsättningar om hållbarhet 
och klimat. 

Detta tycker vi är mycket olyckligt. 

Därför väljer vi att reservera oss mot beslutet. 

För Röd-Grön samverkan 

Patrik Linde 

Bilaga 12 till kommunstyrelsens protokoll 2023-09-28 § 340 
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Bilaga 13 till kommunstyrelsens protokoll 2023-09-28 § 340

 

Till kommunstyrelsen  

Kommunstyrelsens sammanträde 
2023-09-28 
 

Datum      Diarienummer 
2023-09-28      2023KS364 

 

Ärende: Initiativärende gällande medlemskap i 
Klimatkommunerna 
 
Protokollsanteckning 
Kommunfullmäktige har fattat beslut om strategisk plan för mandatperioden 
där nio av kommunens tio partier står bakom och har undertecknat dokumentet. 
Vidare har kommunfullmäktige i februari fattat beslut och gett 
kommunstyrelsen och nämnderna i uppdrag att vidta åtgärder för att nå de 
finansiella målen. Slutligen har kommunfullmäktige fattat beslut om en budget 
och fördelning av ekonomiska ramar till kommunstyrelsen och nämnderna. 
Ett av de beslut kommunfullmäktige har tagit i bred samsyn är att kommunen 
ska fokusera på sina kärnverksamheter. I en tuff ekonomisk tid fokuserar vi i 
Alliansen på att ta ansvar för ekonomin, och satsar bl.a. just nu flera hundra 
miljoner på att ersätta och renovera utbildningslokaler, som är en del i viktig 
kärnverksamhet. Det handlar om att vi politiskt tar ansvar och klarar av att 
prioritera det som är viktigast. Att ansöka om ytterligare medlemskap som 
genererar kostnader är inte prioriterat i nuläget. Utifrån ovan yrkade vi på 
avslag på initiativärendet. 
 
 
Per Vorberg, Moderaterna 
Gun Wågsjö, Centerpartiet 
Anders Halldén, Liberalerna 
Håkan Eriksson, Kristdemokraterna 
Martin Tengfjord, Sportpartiet 
Ulf Dermark, Kommunpartiet 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunstyrelsen 

Sammanträdesdatum 
2023-09-28 

 
 

Signatur justerande Utdragsbestyrkande 

    

 

§ 341  Dnr 2023KS365 

Initiativärende om solcellspark  
 
Beslut 
Kommunstyrelsen avslår förslaget i initiativärendet. 
  

Reservation  
Patrik Linde (S), Ulla-Karin Johansson (S), Thomas Gustafsson (S), Marie Strid (MP) och 
Björn Mattsson (V) reserverar sig mot beslutet skriftligt i bilaga 14. 
  

Protokollsanteckning 
Ordförande Per Vorberg (M) lämnar en protokollsanteckning i bilaga 15. 
 

Sammanfattning av ärendet 
Patrik Linde (S), Marie Strid (MP) och Björn Mattsson (V) har initierat ett ärende om 
solcellspark. Kommunstyrelsen bordlade ärendet på sammanträdet 31 augusti 2023 § 300. 
  

Beslutsunderlag 
 Skrivelse från Patrik Linde (S), Marie Strid (MP) och Björn Mattsson (V) om 

solcellspark, inkom 5 juli 2023 
 Kommunstyrelsens beslut om bordläggning 31 augusti § 300 

  

Förslag till beslut på sammanträdet 
Thomas Gustafsson (S) föreslår med instämmande av Marie Strid (MP) och Björn Mattsson 
(V) att förvaltningen får i uppdrag att tillse att det bildas ett bolag med avsikt att skapa en 
egen solcellspark samt att se över möjlighet till delägande för kommuninvånare. 
  
Per Vorberg (M) föreslår att kommunstyrelsen avslår Thomas Gustafsson förslag. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen bifaller Per 
Vorbergs förslag. 
  
Omröstning begärs. Kommunstyrelsen godkänner följande beslutsgång: 
Ja-röst för att bifalla Per Vorbergs förslag 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunstyrelsen 

Sammanträdesdatum 
2023-09-28 

 
 

Signatur justerande Utdragsbestyrkande 

    

 

Nej-röst för att bifalla Thomas Gustafsson förslag 
  
Med 8 ja-röster och 5 nej-röster bifaller kommunstyrelsen Per Vorbergs förslag. Hur var och 
en röstade framgår av omröstningslista 10. 
 

Paragrafen är justerad 
--------------------- 
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VOTERINGSLISTA 
Kommunstyrelsen 

 

  

Sammanträdesdatum  
2023-09-28  

 

Voteringslista: § 341 
Ärende: Initiativärende om solcellspark,  2023KS365 
 
Omröstningslista 10 

Ledamot Ja Nej Avstår 
Per Vorberg (M), ordförande X   
Patrik Linde (S), 2:e vice ordförande  X  
Ulla-Karin Johansson (S), ledamot  X  
Gun Wågsjö (C), ledamot X   
Anders Halldén (L), ledamot X   
Marie Strid (MP), ledamot  X  
Håkan Eriksson (KD), ledamot X   
Björn Mattsson (V), ledamot  X  
Martin Tengfjord (SP), ledamot X   
Ulf Dermark (KP), ersättare X   
Thomas Gustafsson (S), ersättare  X  
Per Olov Risman (SD), ersättare X   
Robert Thorin (SD), ersättare X   
Resultat 8 5 0 
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Reservation: 
Initiativärende gällande solcellspark 
Vi befinner oss i ett svårt läge när det kommer till energiförsörjning och kostnader för att köpa el.  
En solcellspark i Härryda löser naturligtvis inte hela Sveriges problem men det kan lösa en liten del av 
problematiken.  

Skall vi lyckas med en grön omställning i vårt land så behöver vi tillse att det byggs alternativa 
produktioner av elektricitet. Här behöver alla kommuner vara möjliggörare och dörröppnare.  

Vi har drivit frågan om solcellsparker under en längre tid men det verkar inte vara av intresse för 
övriga partier. 

En solcellspark skulle naturligtvis leda till lägre kostnader för kommunen. Om kommunen äger en 
park och använder den elen som produceras så kommer detta förslag att generera pengar både inom 
närtid och till framtida generationers behov.  

Att öppna upp solcellsparken för delägande möjliggör för våra medborgare att kunna påverka sin 
egen elförsörjning, klimatpåverkan och ekonomi. Det finns kommuninvånare som inte får sätta upp 
solceller på eller i närheten av sina egna bostäder. Detta kan t.ex. vara invånare som bor i hyresrätter 
eller bostadsrätter. Det finns naturligtvis också de som bor i hus men inte har tak som passar eller 
ligger i en bra riktning för att installera egna solceller. 

Vårt förslag till beslut var att: 

Förvaltningen får i uppdrag att tillse att det bildas ett bolag med avsikt att skapa en egen solcellspark 
samt att se över möjlighet till delägande för kommuninvånare.  

Beslutet att avslå initiativärendet riskerar kommande generationers möjlighet till goda livsvillkor. 

När detta avslås betyder det att kommunen har svårare att leva upp till målsättningar om hållbarhet 
och klimat. Beslutet leder också till sämre ekonomi för kommunen i framtiden. 

Detta tycker vi är mycket olyckligt. 

Därför väljer vi att reservera oss mot beslutet. 

För Röd-Grön samverkan 

Patrik Linde 

Bilaga 14 till kommunstyrelsens protokoll 2023-09-28 § 341 
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Bilaga 15 till kommunstyrelsens protokoll 2023-09-28 § 341

 

Till kommunstyrelsen  

Kommunstyrelsens sammanträde 
2023-09-28 
 

Datum      Diarienummer 
2023-09-28      2023KS365 

 

Ärende: Initiativärende gällande solcellspark 
 
Protokollsanteckning 
Kommunfullmäktige har fattat beslut om strategisk plan för mandatperioden 
där nio av kommunens tio partier står bakom och har undertecknat dokumentet. 
Vidare har kommunfullmäktige i februari fattat beslut och gett 
kommunstyrelsen och nämnderna i uppdrag att vidta åtgärder för att nå de 
finansiella målen. Slutligen har kommunfullmäktige fattat beslut om en budget 
och fördelning av ekonomiska ramar till kommunstyrelsen och nämnderna. 
Ett av de beslut kommunfullmäktige har tagit i bred samsyn är att kommunen 
ska fokusera på sina kärnverksamheter. Att skapa bolag i syfte att skapa en 
egen solcellspark är inte en sådan. Alliansen är däremot positivt inställda till 
om företag, näringsliv eller gemenskaper vill skapa solcellsparker. 
I en tuff ekonomisk tid fokuserar vi i Alliansen på att ta ansvar för ekonomin, 
och satsar bl.a. just nu flera hundra miljoner på att ersätta och renovera 
utbildningslokaler, som är en del i viktig kärnverksamhet. Det handlar om att vi 
politiskt tar ansvar och klarar av att prioritera det som är viktigast. 
Utifrån ovan yrkade vi på avslag på initiativärendet. 
 
 
Per Vorberg, Moderaterna 
Gun Wågsjö, Centerpartiet 
Anders Halldén, Liberalerna 
Håkan Eriksson, Kristdemokraterna 
Martin Tengfjord, Sportpartiet 
Ulf Dermark, Kommunpartiet 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunstyrelsen 

Sammanträdesdatum 
2023-09-28 

 
 

Signatur justerande Utdragsbestyrkande 

    

 

§ 342  Dnr 2023KS366 

Initiativärende om våtmarker  
 
Beslut 
Kommunstyrelsen avslår förslaget i initiativärendet. 
  

Reservation  
Patrik Linde (S), Ulla-Karin Johansson (S), Thomas Gustafsson (S), Marie Strid (MP) och 
Björn Mattsson (V) reserverar sig mot beslutet skriftligt i bilaga 16. 
  

Protokollsanteckning 
Ordförande Per Vorberg (M) lämnar en protokollsanteckning i bilaga 17. 
 

Sammanfattning av ärendet 
Patrik Linde (S), Marie Strid (MP) och Björn Mattsson (V) har initierat ett ärende om 
våtmarker. Kommunstyrelsen bordlade ärendet på sammanträdet 31 augusti 2023 § 301. 
  

Beslutsunderlag 
 Skrivelse från Patrik Linde (S), Marie Strid (MP) och Björn Mattsson (V) om 

våtmarker, inkom 5 juli 2023 
 Kommunstyrelsens beslut om bordläggning 31 augusti § 301 

  

Förslag till beslut på sammanträdet 
Björn Mattsson (V) föreslår med instämmande av Patrik Linde (S) och Marie Strid (MP) att 
förvaltningen får i uppdrag att aktivt verka och arbeta för att bevara våtmarker i kommunen, 
ta fram ett åtgärdsprogram samt implementera åtgärder som leder till att våtmarker återställs 
och nyttjas hållbart. 
  
Robert Thorin (SD) föreslår med instämmande av Per Vorberg (M) och Per Olov Risman 
(SD) att kommunstyrelsen avslår Björn Mattssons förslag. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen bifaller Robert 
Thorins förslag. 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunstyrelsen 

Sammanträdesdatum 
2023-09-28 

 
 

Signatur justerande Utdragsbestyrkande 

    

 

Omröstning begärs. Kommunstyrelsen godkänner följande beslutsgång: 
Ja-röst för att bifalla Robert Thorins förslag 
Nej-röst för att bifalla Björn Mattssons förslag 
  
Med 8 ja-röster och 5 nej-röster bifaller kommunstyrelsen Robert Thorins förslag. Hur var 
och en röstade framgår av omröstningslista 11. 
 

Paragrafen är justerad 
--------------------- 
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VOTERINGSLISTA 
Kommunstyrelsen 

 

  

Sammanträdesdatum  
2023-09-28  

 

Voteringslista: § 342 
Ärende: Initiativärende om våtmarker,  2023KS366 
 
Omröstningslista 11 

Ledamot Ja Nej Avstår 
Per Vorberg (M), ordförande X   
Patrik Linde (S), 2:e vice ordförande  X  
Ulla-Karin Johansson (S), ledamot  X  
Gun Wågsjö (C), ledamot X   
Anders Halldén (L), ledamot X   
Marie Strid (MP), ledamot  X  
Håkan Eriksson (KD), ledamot X   
Björn Mattsson (V), ledamot  X  
Martin Tengfjord (SP), ledamot X   
Ulf Dermark (KP), ersättare X   
Thomas Gustafsson (S), ersättare  X  
Per Olov Risman (SD), ersättare X   
Robert Thorin (SD), ersättare X   
Resultat 8 5 0 
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Reservation: 
Initiativärende gällande våtmarker 

Våtmarker är viktiga garanter för både biologiskmångfald och hållbarhet. Att bevara och återställa 
våtmarker är därför nödvändigt för att lösa klimatkrisen och säkerställa den biologiska mångfalden.  
Frågan om våtmarker har vi diskuterat länge och kan konstatera att frågan politiskt har färgats av en 
röd-grön politik. Trots att alla partier borde se vikten av dessa satsningar. Döm av vår förvåning när 
den av Sverigedemokraterna styrda Moderatledda regeringen började kommunicera vikten av 
våtmarker. 

Hade nu äntligen partierna på högerkanten av svensk politik börjat första vikten av våtmarker? 

På kommunstyrelsen så kan vi konstatera att det trots regeringens svängning i frågan inte finns 
någon vilja hos partierna på högerkanten att ta ansvar för våtmarkerna.  

Inte heller Centerpartiet, som ändå på riksnivån varit aktiva i frågan, vill se satsningar på bevarande 
av våtmarker i Härryda kommun.  

Självklart måste Härryda kommun aktivt arbeta för att återställa och bevara våtmarker. Vi hoppas att 
det på sikt kommer att komma en insikt hos fler partier i Härryda kommun. 

Vårt förslag till beslut var att: 

Förvaltningen får i uppdrag att aktivt verka och arbeta för att bevara våtmarker i kommunen, ta fram 
ett åtgärdsprogram samt implementera åtgärder som leder till att våtmarker återställs och nyttjas 
hållbart. 

Beslutet att avslå initiativärendet riskerar kommande generationers möjlighet till goda livsvillkor. 

När detta avslås betyder det att kommunen har svårare att leva upp till målsättningar om hållbarhet, 
klimat och biologisk mångfald.  

Detta tycker vi är mycket olyckligt. 

Därför väljer vi att reservera oss mot beslutet. 

För Röd-Grön samverkan 

Patrik Linde 

Bilaga 16 till kommunstyrelsens protokoll 2023-09-28 § 342 
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Till kommunstyrelsen  

Kommunstyrelsens sammanträde 
2023-09-28 
 

Datum      Diarienummer 
2023-09-28      2023KS366 

 

Ärende: Initiativärende gällande våtmarker 
 
Protokollsanteckning 
Forskningen kring effekterna av återställande av våtmarker är inte entydiga, 
och initiativärendet är långtgående utan några kunskapsunderlag eller analyser. 
Så som initiativärendet är skrivet, finns också en stor oro för vilka pålagor 
initiativtagarna tänker sig att kommunen ska ge till de som äger dessa marker 
och områden. För oss är äganderätten viktig. Om markägare själva däremot är 
intresserade av att arbeta med sina våtmarker, ska vi bidra till att det går att 
söka de statliga medel som regeringen avsatt i statsbudgeten. 
Utöver detta har kommunfullmäktige fattat beslut om strategisk plan för 
mandatperioden där nio av kommunens tio partier står bakom och har 
undertecknat dokumentet. Vidare har kommunfullmäktige i februari fattat 
beslut och gett kommunstyrelsen och nämnderna i uppdrag att vidta åtgärder 
för att nå de finansiella målen. Slutligen har kommunfullmäktige fattat beslut 
om en budget och fördelning av ekonomiska ramar till kommunstyrelsen och 
nämnderna. 
Ett av de beslut kommunfullmäktige har tagit i bred samsyn är att kommunen 
ska fokusera på sina kärnverksamheter. I en tuff ekonomisk tid fokuserar vi i 
Alliansen på att ta ansvar för ekonomin, och satsar bl.a. just nu flera hundra 
miljoner på att ersätta och renovera utbildningslokaler, som är en del i viktig 
kärnverksamhet. Det handlar om att vi politiskt tar ansvar och klarar av att 
prioritera det som är viktigast. 
Utifrån ovan yrkade vi på avslag på initiativärendet. 
 
 
Per Vorberg, Moderaterna 
Gun Wågsjö, Centerpartiet 
Anders Halldén, Liberalerna 
Håkan Eriksson, Kristdemokraterna 
Martin Tengfjord, Sportpartiet 
Ulf Dermark, Kommunpartiet 
 

Bilaga 17 till kommunstyrelsens protokoll 2023-09-28 § 342
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunstyrelsen 

Sammanträdesdatum 
2023-09-28 

 
 

Signatur justerande Utdragsbestyrkande 

    

 

§ 343  Dnr 2023KS467 

Initiativärende om antagande av Härryda kommuns Naturvårdsplan 
från 2021  
 
Beslut 
Kommunstyrelsen bordlägger ärendet. 
 

Sammanfattning av ärendet 
Patrik Linde (S), Marie Strid (MP) och Björn Mattsson (V) har initierat ett ärende 
om antagande av Härryda kommuns Naturvårdsplan från 2021. 
  

Beslutsunderlag 
 Skrivelse från Patrik Linde (S), Marie Strid (MP) och Björn Mattsson (V) om 

antagande av Härryda kommuns Naturvårdsplan från 2021, inkom 28 september 2023 
  

Förslag till beslut på sammanträdet 
Patrik Linde (S) föreslår att kommunstyrelsen bordlägger ärendet. 

 
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen bifaller Patrik Lindes förslag och finner att så sker. 
 

Paragrafen är justerad 
--------------------- 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunstyrelsen 

Sammanträdesdatum 
2023-09-28 

 
 

Signatur justerande Utdragsbestyrkande 

    

 

§ 344  Dnr 2023KS54 

Delgivning av socialnämndens beslut i ekonomiärenden 2023  
 
Beslut 
Kommunstyrelsen noterar informationen. 
 

Sammanfattning av ärendet 
Kommunstyrelsen delges följande: 

 Socialnämndens beslut den 30 augusti 2023 § 147 
 Tjänsteskrivelse - Ekonomisk månadsuppföljning för socialnämnden per juni 2023 
 Månadsuppföljning per juni 2023 socialnämnden 

 

Paragrafen är justerad 
--------------------- 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunstyrelsen 

Sammanträdesdatum 
2023-09-28 

 
 

Signatur justerande Utdragsbestyrkande 

    

 

§ 345  Dnr 2023KS55 

Delgivning av nämnden för utbildning, kultur och fritids beslut i 
ekonomiärenden 2023  
 
Beslut 
Kommunstyrelsen noterar informationen. 
 

Sammanfattning av ärendet 
Kommunstyrelsen delges följande: 

 Nämnden för utbildning, kultur och fritids beslut 5 september 2023 § 155 
 Tjänsteskrivelse - Ekonomisk månadsuppföljning för nämnden för utbildning, kultur 
 och fritid per juni 2023 
 Månadsuppföljning per juni 2023 nämnden för utbildning, kultur och fritid 

 

Paragrafen är justerad 
--------------------- 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunstyrelsen 

Sammanträdesdatum 
2023-09-28 

 
 

Signatur justerande Utdragsbestyrkande 

    

 

§ 346  Dnr 2023KS33 

Delgivningar 2023  
 
Beslut 
Kommunstyrelsen noterar informationen. 
 

Sammanfattning av ärendet 
Kommunstyrelsen delges följande: 

 Beslut om ny säkerhetsskyddschef 4 september 2023 
 Remissvar från RSG till Boverket 24 augusti 2023 
 Statistiska uppgifter per 30 juni 2023 
 Granskning av lov- och anmälningsplikt avseende byggnation på allmän plats  

4 september 2023 
 Protokoll pensionärsrådet 22 augusti 2023 
 Protokoll Landvetter Södra 23 augusti 2023 
 Vattentjänstplan för Härryda kommun, samrådshandling 19 september 2023 

 

Paragrafen är justerad 
--------------------- 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunstyrelsen 

Sammanträdesdatum 
2023-09-28 

 
 

Signatur justerande Utdragsbestyrkande 

    

 

§ 347  Dnr 2023KS19 

Anmälan av delegationsbeslut från sektorn för utbildning, kultur 
och fritid 2023  
 
Beslut 
Kommunstyrelsen noterar informationen. 
 

Sammanfattning av ärendet 
Kommunstyrelsen delges delegationsbeslut från sektorn för utbildning, kultur och fritid. 
Förteckning över anmälda delegationsbeslut, daterad 5 september 2023, föreligger. 
 

Paragrafen är justerad 
--------------------- 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunstyrelsen 

Sammanträdesdatum 
2023-09-28 

 
 

Signatur justerande Utdragsbestyrkande 

    

 

§ 348  Dnr 2022KS651 

Anmälan av delegationsbeslut från sektorn för socialtjänst 2023  
 
Beslut 
Kommunstyrelsen noterar informationen. 
 

Sammanfattning av ärendet 
Kommunstyrelsen delges delegationsbeslut från sektorn för socialtjänst. Förteckning över 
anmälda delegationsbeslut, daterad 19 september 2023, föreligger. 
 

Paragrafen är justerad 
--------------------- 

84 / 87



SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunstyrelsen 

Sammanträdesdatum 
2023-09-28 

 
 

Signatur justerande Utdragsbestyrkande 

    

 

§ 349  Dnr 2023KS17 

Anmälan av delegationsbeslut från sektorn för samhällsbyggnad 
2023  
 
Beslut 
Kommunstyrelsen noterar informationen. 
 

Sammanfattning av ärendet 
Kommunstyrelsen delges delegationsbeslut från sektorn för samhällsbyggnad. Förteckning 
över anmälda delegationsbeslut, daterad 19 september 2023, föreligger. 
 

Paragrafen är justerad 
--------------------- 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunstyrelsen 

Sammanträdesdatum 
2023-09-28 

 
 

Signatur justerande Utdragsbestyrkande 

    

 

§ 350  Dnr 2023KS7 

Anmälan av delegationsbeslut från sektorn för teknik och 
förvaltningsstöd 2023  
 
Beslut 
Kommunstyrelsen noterar informationen. 
 

Sammanfattning av ärendet 
Kommunstyrelsen delges delegationsbeslut från sektorn för teknik och förvaltningsstöd. 
Förteckning över anmälda delegationsbeslut, daterad 18 september 2023 föreligger. 
 

Paragrafen är justerad 
--------------------- 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunstyrelsen 

Sammanträdesdatum 
2023-09-28 

 
 

Signatur justerande Utdragsbestyrkande 

    

 

§ 351  Dnr 2023KS79 

Anmälan av delegationsbeslut från kommunledning och 
funktionerna: Utveckling, Personal, Ekonomi och upphandling 2023  
 
Beslut 
Kommunstyrelsen noterar informationen. 
 

Sammanfattning av ärendet 
Kommunstyrelsen delges delegationsbeslut från kommunledning och funktionerna: 
Utveckling, Personal, Ekonomi och upphandling. Förteckning över anmälda 
delegationsbeslut, daterad 18 september 2023 föreligger. 
 

Paragrafen är justerad 
--------------------- 
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